
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATU PIASECZYŃSKIEGO

352 (9) 
2021

ISSN 2300–5688

\\\    Piaseczno  
– 727 tylko  
do Piaseczna? s. 6

\\\    Historia  
– Tu zaszła zmiana 
– „Piątka” s. 8

\\\    Zgorzała, Podolszyn 
– Wraca temat  
hal Panattoni s. 4

\\\    Konstancin-Jeziorna 
– Rowerowa masa 
krytyczna  s. 5

\\\    Piaseczno, Lesznowola  
– Łącznik  
wzdłuż torów s. 2

P I A S E C Z N O \\\ G Ó R A K A L W A R I A \\\ K O N S T A N C I N - J E Z I O R N A \\\ L E S Z N O W O L A \\\ P R A Ż M Ó W \\\ T A R C Z Y N

15 WRZEŚNIA 2021

XVI Jarmark 
Piaseczyński Smaki 
Dziedzictwa

Jarmark Piaseczyński to wydarzenie plenerowe, którego zamierzeniem jest  
zainteresowanie dziedzictwem kulturowym naszego regionu

\\\ CHYLICE 

Zgodnie z wcześniejszymi 
zapowiedziami, prace przy 
remoncie ul. Dworskiej 
zakończą się w terminie. 
Starostwo podkreśla jednak, 
że koniec robót nie jest 
równoznaczny z otwarciem 
drogi dla ruchu.  

D la wielu kierowców spinająca ul. 
Starochylicką z DW721 od dawna 

jest chętnie wykorzystywanym skró-
tem. 

Dworska już prawie gotowa

Na remontowanym odcinku trwa układanie nawierzchni

Skarbnik odwołany 
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Radni odwołali ze stanowiska 
skarbnika gminy Konstancin-
Jeziorna Dariusza Lipca. 
Powołali również jego 
następczynię. Nie zgodzili się 
z kolei na obniżenie pensji 
burmistrzowi.

P odczas sesji 8 września zapadło 
kilka decyzji związanych ze słyn-

ną sprawą zaginięcia 5 mln złotych z 
gminnej kasy. 

Powodem odwołania Dariusza Lipca była utrata zaufania  uniemożliwiająca 
dalszą współpracę i dalsze zatrudnienie
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\\\ URSYNÓW

Nawierzchnia 
przygotowywanego do oddania 
do użytku odcinka Południowej 
Obwodnicy Warszawy wymaga 
poprawek. Czy to kolejny 
element odsuwający w czasie 
puszczenie ruchu od węzła 
Puławska?

O dcinek POW od ulicy Puławskiej 
do węzła Przyczółkowa jest w 

trakcie odbiorów. 
– Nasze laboratorium, badając właś-

ciwości ułożonej nawierzchni betono-
wej, wykryło nieprawidłowości. Są one 
zlokalizowane na ok. 400-metrowym 
odcinku lewego i środkowego pasa ru-
chu, na jednej jezdni pomiędzy zjazdem 
z trasy S2 na ul. Branickiego i wjazdem 
do tunelu – informuje rzeczniczka war-
szawskiego oddziału GDDKiA Małgo-
rzata Tarnowska. Nieprawidłowości 
dotyczą mrozoodporności betonu. Wy-
konawca został zobowiązany do pilnego 
usunięcia wadliwej nawierzchni i uło-
żenia nowej, spełniającej wymagane 
standardy. Oczywiście zadanie to ma 
zrealizować na własny koszt. GDDKiA 
zapewnia, że do 19 września ma zo-
stać zakończona rozbiórka, a ułożenie 
nowej warstwy wraz z odtworzeniem 
pozostałych elementów ma zająć około 
tygodnia. Jeśli terminy te zostaną do-
trzymane, poprawki nie powinny wpły-

nąć na ostateczny termin oddania drogi 
do użytku. 

W komunikacie o nieprawidło-
wościach GDDKiA opisuje dokładnie, 
jak wygląda procedura badania mrozo-
odporności nawierzchni, czyli przede 
wszystkim jej odporności na działanie 
środków odladzających, w tym soli.

– Badanie mrozoodporności jest ba-
daniem długoterminowym, ponieważ 
wliczając konieczny czas dojrzewania 
betonu, wynik uzyskujemy po trzech 
miesiącach od pobrania próbek. Metoda 
polega na zasymulowaniu warunków w 
jakich będzie funkcjonowała nawierzch-
nia w warunkach eksploatacyjnych – 
czytamy w komunikacie. Pytanie brzmi, 
czy GDDKiA podda podobnemu bada-
niu nową warstwę i czy oznaczałoby to 
czekanie przez kolejne 3 miesiące na 
wyniki?

– Egzekwowanie przez nas odpo-
wiedniej jakości podczas budowy dróg 
przekłada się bezpośrednio na kom-
fort i bezpieczeństwo ich późniejszych 
użytkowników. Na każdym etapie pro-
wadzenia robót, jak i w całym okresie 
gwarancyjnym oraz późniejszego użyt-
kowania prowadzimy badania kontrol-
ne – zaznacza Małgorzata Tarnowska. 

Podkreśla również, że poprawki 
nie wpływają na procedury związane z 
odbiorem tunelu. Kiedy droga miałaby 
zostać w końcu oddana do użytku? Kon-
kretny termin ciągle nie pada. 

– Zakładamy, że stanie się to jesie-
nią tego roku – czytamy w najnowszym 
komunikacie GDDKiA. Ta zaś, jak wiado-
mo, kończy się w kalendarzu tuż przed 
Bożym Narodzeniem, więc równie do-
brze może to być za 3 miesiące.

Agnieszka Maj

\\\ PIASECZNO/LESZNOWOLA

Starosta Ksawery Gut 
zaprezentował niedawno 
koncepcję budowy drogi,  
która połączy ul. Orężną  
z ul. Słoneczną. To odpowiedź 
na plany PKP i projekt drogi 
721 bis.

T rwają prace nad projektem tzw. 
721 bis, czyli nowej nitki drogi 

wojewódzkiej biegnącej od trasy S7, 
przez Lesznowolę i Piaseczno do Kon-
stancina-Jeziorny. Plany przewidują 
budowę wiaduktu nad torami PKP w 
Starej Iwicznej. W związku z tym prze-
jazd kolejowy w ciągu ul. Słonecznej 
zostały zamknięty. Oznacza to, że ulica 
będzie się niejako "urywać" na torach 
i zaczynać znów po drugiej stronie zli-
kwidowanego przejazdu. 

Na projekt 721 bis nakładają się 
także plany PKP, które chce z kolei chce 
zlikwidować kolizyjne przejazdy, w ich 
miejsce projektując tunele lub wiaduk-
ty. Tak ma się stać m.in. w przypadku 
przejazdu na ul. Orężnej w Piasecznie. 
W ciągu ulic Orężnej i Jana Pawła II 
miałby powstać tunel. Ten pomysł nie 
do końca podoba się władzom powiatu, 

które nowy przejazd widziałyby raczej 
na wysokości ul. Nadarzyńskiej. Taki 
postulat przekazano już spółce PKP w 
ramach uzgodnień do projektu. 

Przesunięcie projektowanego tu-
nelu o ok. 300 metrów doprowadziłoby 
do zamknięcia istniejącego przejazdu i 
powstania ślepego zakończenia ulicy 
Orężnej. W związku z tym starostwo 
chce wybudować przedłużenie ul. Ko-
lejowej, które połączy dwie planowo 
ślepe ulice: Słoneczną i Orężną. Nowy 
łącznik miałby też zapewnić dogodny 
zjazd i wjazd na projektowaną obwod-
nicę. – W zeszłym tygodniu na radzie 
technicznej w MZDW zawnioskowałem 
o zaprojektowanie pasów do wjazdu i 

zjazdu z 721bis w rejonie ul. Fabrycznej 
na projektowaną przez nas ul. Kolejową. 
Takie rozwiązanie pozwoli na wjazd i 
zjazd z obwodnicy przed torami, a nie 
przez centrum miasta – informuje sta-
rosta Ksawery Gut.   

Kiedy miałaby powstać nowa dro-
ga? Władze powiatu liczą, że inwesty-
cję uda się zrealizować jeszcze przed 
powstaniem 721 bis. Koncepcja staro-
stwa zyskała już decyzję środowiskową. 
– Obecnie uzyskujemy odstępstwa w 
PKP. Jest szansa, że projekt zakończymy 
i budowę również przed MZDW – zapo-
wiada Gut.

Karolina Hofman 

Obwodnica do poprawki

Łącznik wzdłuż torów

Próbki nawierzchni pokazały, że nie jest ona wystarczająco odporna  
na działanie środków odladzających

Po wybudowaniu trasy 721 bis, przejazd kolejowy w ciągu ul. Słonecznej w 
Lesznowoli zostanie zlikwidowany 
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Przy ulicy Puławskiej działa już 
Strefa Płatnego Parkowania. 
W najbliższych dniach 
parkomaty powinny się też 
pojawić wzdłuż ulic Kilińskiego, 
Sierakowskiego i Warszawskiej.  

Z godnie z zapowiedziami Urzędu 
Gminy, po przebudowie ul. Puław-

skiej została ona objęta Strefą Płatnego 
Parkowania (SPP). Za postój zapłacimy 
na razie tylko monetami lub aplikacją.

– Opłaty kartami bankowymi oraz 
blikiem z uwagi na trwające procedu-
ry związane z tym rodzajem płatności, 
będą możliwe w późniejszym terminie 
– informują urzędnicy. Bez zmian po-
zostają zasady odpłatności. Pierwsze 
45 minut danego dnia jest bezpłatne, 
ale musimy pobrać tzw. bilet zerowy. 
Za pierwszą godzinę zapłacimy 2,50 zł, 
za drugą godzinę 3 zł, za trzecią 3,5 zł, 
a za czwartą i każdą kolejną po 2,5 zł. 
Płatne parkowanie w ramach SPP działa 
od poniedziałku do piątku w godzinach 
8.00-18.00.

W najbliższych dniach parkoma-
ty powinny się też pojawić na ulicach 
Kilińskiego, Sierakowskiego i War-
szawskiej. Przy wyznaczonych miej-
scach postojowych już pojawiły się 
znaki pionowe informujące o płatnym 
postoju, na razie jednak są zasłonięte  
folią. 

W przyszłości parkomaty staną też 
w kolejnych miejscach wskazanych w 
uchwale Rady Miejskiej, którą pod ko-
niec sierpnia rozszerzono o kolejne uli-
ce (Ludową, fragment Fabrycznej oraz 
Julianowską przy cmentarzu).

Parkomat stanął też obok parkingu 
przy ulicy Puławskiej 5. Tutaj zasady 
odpłatności będą inne, bowiem bę-
dzie on działał w Systemie Miejskich 
Parkingów Płatnych. O pomyśle wpro-
wadzenia odpłatności za postój na 7 
miejskich parkingach pisaliśmy więcej 

przed rokiem. Parking przy ul. Puław-
skiej 5 miałby jako pierwszy stać się 
 odpłatny. 

– Na razie jednak urządzenie nie 
działa, ponieważ trwa dostosowywanie 
oznakowania płatnego parkingu – infor-
muje gmina.

Zgodnie z podjętą w czerwcu 2020 
roku uchwałą za postój na parkingu za-
płacimy w godzinach od 6.00 do 22.00 
od poniedziałku do piątku. Tutaj dar-
mowe 45 minut już nie obowiązuje. Za 
pierwszą godzinę postoju (jednocześnie 
jest to opłata minimalna) zapłacimy 3 

zł, za drugą 3,5 zł, za trzecią 4 zł, a bilet 
dzienny ma kosztować 10 zł. Tygodnio-
wy można wykupić za 40 zł, a miesięcz-
ny za 100 zł, przy czym posiadacz Pia-
seczyńskiej Karty Mieszkańca zapłaci 
80 zł miesięcznie.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Płatne parkowanie 
w nowych miejscach

Przy ul. Puławskiej stanęły 3 parkomaty
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Przede wszystkim swój raport w tej 
sprawie złożyła Komisja Rewizyjna. 
Po zapoznaniu się z dokumentacją 
i po złożeniu wyjaśnień przez skarb-
nika Dariusza Lipca, jego zastępczyni 
Katarzyny Żuber, głównego specja-
listy Wydziału Finansowego Iwony 
Korytek oraz burmistrza Kazimierza 
Jańczuka, komisja stwierdziła, że nie 
przestrzegano procedur związanych z 
lokatą środków pieniężnych w kwocie 
5 mln zł. Mowa zarówno o przepisach 
prawa ogólnie obowiązującego, jak 
i wewnętrznych ustaleń oraz zasad  
kontroli.

Jako osobę odpowiedzialną za do-
prowadzenie do sytuacji, w której gmin-
ne pieniądze zostały przelane na konto 
oszusta, wskazano skarbnika Dariusza 
Lipca. Przede wszystkim nie zweryfiko-
wał osoby, która kontaktowała się jako 
pracownik banku, nie zwrócił uwagi na 
fałszywy adres mailowy, budzące wąt-
pliwość dane w umowie, a ostatecznie 
zlecenie w trybie pilnym realizacji prze-
lewu. Dyskusja nad szczegółami ustaleń 
zawartych w protokole była długa i dość 
burzliwa. Opozycyjni wobec burmistrza 
radni są bowiem zdania, że skarbnik nie 
powinien być jedyną osobą, która od-
powiada za utratę 5 mln złotych przez 
gminę.

\\\   Zmiana po wielu latach
Burmistrz podtrzymał swój wnio-

sek do Rady Gminy w sprawie odwo-
łania Dariusza Lipca ze stanowiska 
skarbnika gminy.

– Powodem złożenia wniosku jest 
utrata zaufania uniemożliwiająca dal-
szą współpracę i dalsze zatrudnienie. 
Przyczyną utraty zaufania jest niedo-
pełnienie obowiązków pracowniczych 
poprzez zaniechanie stosowania usta-
lonych procedur lokowania wolnych 
środków finansowych Gminy, co skut-
kowało wyrządzeniem szkody w mieniu 
Gminy – uzasadnia burmistrz. Wniosek 
poparło 16 radnych, dwoje wstrzymało 
się od głosu, przeciw był Bogusław Ko-
mosa. Dariusz Lipiec pracował na rzecz 

gminy od 2004 roku. Podczas tej samej 
sesji radni powołali na to stanowisko 
Martę Niedzielską, która rozpocznie 
pracę w konstancińskim magistracie 
od 1 października. Dotychczas praco-
wała między innymi w Mazowieckim 
Urzędzie Wojewódzkim, posiada odpo-
wiednie kwalifikacje i doświadczenie 
zawodowe.

\\\   Burmistrz z pensją  
sprzątaczki?

Radni głosowali też w sprawie 
uchwały dotyczącej obniżenia wynagro-
dzenia burmistrzowi. Inicjatorem był 
radny Krzysztof Bajkowski. Podstawo-
we wynagrodzenie burmistrza miałoby 
wynosić 3600 zł.

– Obniżenie dotychczasowego wy-
nagrodzenia burmistrza Konstancina-
-Jeziorny spowodowane jest negatywną 
oceną popełnionych błędów. Należą do 
nich przede wszystkim utracenie 5 000 
000 zł z gminnego budżetu, jak rów-
nież niepoinformowanie o powyższym 
fakcie Rady Miejskiej – czytamy w uza-
sadnieniu uchwały.

Dyskusja nad tą uchwałą była bar-
dzo emocjonalna.

– Czujemy się oszukani przez pana, 
że pan nas nie poinformował od razu 
– zwrócił się do Kazimierza Jańczuka 
Arkadiusz Głowacki. – Mógł pan też od 
razu zwolnić skarbnika, wtedy w maju, 
bez wypowiedzenia i narażania gminy 
na koszty.

Andrzej Cieślawski z kolei zauwa-
żył, że Komisja Budżetu zaopiniowała 
tę uchwałę negatywnie, przy jednym 
głosie wstrzymującym się.

– Jest dla mnie upokarzające, że bur-
mistrz miałby zarabiać tyle, co sprzą-
taczka. Jeśli już nie można burmistrza 
zwolnić, to chcecie go zamorzyć głodem. 
Zastanówcie się nad tym, co robicie – nie 
krył emocji.

Ostatecznie przeciw uchwale było 
10 radnych, 5 ją poparło a dwie osoby 
wstrzymały się od głosu.

Joanna Ferlian

Skarbnik 
odwołany Szczególnie dogodną trasę stanowi 

dla tych, którzy przedostają się tędy 
do Siedlisk i dalej do DK79, omijając 
Piaseczno. Stan drogi od dawna jednak 
pozostawiał wiele do życzenia – na-
wierzchnia była nierówna i dziurawa. 
Zarządzający ulicą powiat podjął więc 
decyzję o jej remoncie. 

Początkowo nie było wiadomo, 
kiedy uda się zrealizować przebudo-
wę. Wybuch pandemii i związane z nią 
ryzyko spadku dochodów budżeto-

wych skłonił starostwo do chwilowego 
wstrzymania nowych inwestycji. Osta-
tecznie jednak, dzięki emisji obligacji, 
udało się wygospodarować środki na 
realizację kilku zaplanowanych zadań. 
Wśród nich znalazła się właśnie prze-
budowa ul. Dworskiej.

Remont rozpoczął się w listopadzie 
ubiegłego roku. Inwestycja obejmuje 
liczący ok. 500 m odcinek od drogi wo-
jewódzkiej nr 721 (która w tym miej-
scu nosi nazwę ul. Wschodniej) do ul. 
Nadrzecznej. Ważnym elementem prze-
budowy jest remont mostu na Jeziorce. 
Starą konstrukcję rozebrano i w jej miej-
sce wybudowano nową. Prace dobie-
gają już końca, trwa układanie nowych 
nawierzchni. Zgodnie z wcześniejszymi 
deklaracjami, roboty zakończą się do 30 
września. 

Koniec prac nie oznacza jednak, że 
już 1 października kierowcy będą mogli 
wrócić na ul. Dworską. Kolejnym eta-
pem będą bowiem odbiory technicz-
ne. Ile potrwają? To będzie zależało od 
wykonawcy i Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego. Z pewnością 
jednak nową drogą pojedziemy w ciągu 
kilku tygodni. 

Powiat chce także wyremontować 
dalszy odcinek drogi, od ul. Nadrzecz-
nej do ul. Starochylickiej. Plan zakłada 
wymianę nawierzchni, przebudowę ka-
nalizacji deszczowej oraz utworzenie 

ciągu pieszo-rowerowego. Ten ostatni 
element jest szczególnie istotny z uwa-
gi na fakt, iż ulicą Dworską dociera do 
szkoły i na stadion KS Laura dość liczna 
grupa dzieci i młodzieży. Pojawienie się 
ścieżki rowerowej znacznie zwiększyło-
by ich bezpieczeństwo.

Zadanie jednak napotkało trudno-
ści. Pierwszy, rozpisany w lipcu przetarg 

zakończył się fiaskiem. Powiat chciał 
bowiem przeznaczyć na tę inwestycję 
maksymalnie 3,1 mln zł, tymczasem 
jedyna złożona oferta opiewała na po-
nad 5,5 mln zł. Postępowanie zostało 
unieważnione. – To postępowanie 
przetargowe pokazało nam sytuację na 
lokalnym rynku drogowym. Firmy mają 
nasycony portfel zleceń na ten, rok do 
tego krótki czas realizacji sprawił, że 
cena była tak wysoka i do tego wpłynęła 
tylko jedna oferta – mówił nam w sierp-
niu starosta Ksawery Gut. 

Starostwo nie chce jednak rezygno-
wać z inwestycji. Na początku wrześ-
nia ogłoszono kolejny przetarg. Tym 
razem wydłużono termin realizacji 
zadania – wykonawca będzie miał na 
nie 11 miesięcy. Dłuższy czas realizacji 
powinien przełożyć się na niższe ceny 
oferentów. Czy tak się stanie? Termin 
składania ofert w postępowaniu mija 
16 września. Wówczas, po zapoznaniu 
się z proponowanymi przez oferentów 
cenami, zostaną podjęte dalsze decyzje 
w sprawie przyszłości ul. Dworskiej. 

Karolina Hofman 

Dworska już prawie gotowa

Powiat chce w przyszłym roku wyremontować dalszy odcinek drogi  
do ul. Starocylickiej

FO
T. 

JO
AN

NA
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Ważnym elementem 
przebudowy jest remont 

mostu na Jeziorce

Koniec prac nie oznacza 
jednak, że już  

1 października kierowcy 
będą mogli wrócić  

na ul. Dworską

dokończenie ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ POWIAT 

W tym tygodniu powinny 
być realizowane szczepienia 
w szkołach. Jednak 
zainteresowanie uczniów  
i rodziców jest niewielkie.

Z apowiadane przez Ministerstwo 
Zdrowia szczepienia w szkołach 

powinny być realizowane w tym tygo-
dniu. Od 1 września do końca ubiegłego 
tygodnia dyrektorzy szkół mieli czas na 
zebranie od rodziców uczniów deklara-
cji w kwestii zainteresowania szczepie-
niami przeciwko COVID-19. Informacje 
o możliwości skorzystania ze szczepień 
w szkole nauczyciele przekazywali ro-

dzicom drogą mailową lub osobiście, 
podczas organizowanych w szkołach 
spotkań. 

Sami dyrektorzy szkół i nauczyciele 
nie do końca komfortowo czuli się w tej 
roli. Z opinii zebranych wśród nauczy-
cieli wynika, że pomysł raczej nie budzi 
ich entuzjazmu. 

– Moim zdaniem szczepienie to 
bardzo osobista sprawa i nie powinno 

się odbywać w szkole – mów jedna z 
piaseczyńskich nauczycielek. – Nie wy-
obrażam sobie, że miałabym agitować 
w sprawie szczepień, choć sama akurat 
jestem za i szczepiłam też swoje dzieci.

Wątpliwości mają też rodzice. 
– Nie rozumiem, po co w ogólne 

organizować taką akcję, jak dziś każdy, 
kto chce się zaszczepić, może to zrobić 
szybko i bezproblemowo w dowolnym 
punkcie – mówi matka licealisty. – U nas 
na wywiadówce chyba nikt tej deklara-
cji nie podpisał. 

Dyrektorzy potwierdzają, że zainte-
resowanie szczepieniami na terenie ich 
placówek jest niewielkie. Są to raczej 
pojedynczy uczniowie, których rodzice 
wyrażają zgodę na zaszczepienie dziec- 

ka w szkole. W większości szkół wobec 
tego punkty szczepień nie będą organi-
zowane. Dyrektorzy są zdania, że małe 
zainteresowanie wynika po pierwsze z 
łatwego dostępu do szczepień na tere-
nie poszczególnych gmin, a po drugie z 
wysokiego stopnia wyszczepialności. W 
wielu klasach wynosi ona nawet 80% 
uczniów.

Agnieszka Maj

\\\ ZGORZAŁA/PODOLSZYN

SKO uchyliło decyzję wójt 
Lesznowoli o odmowie wydania 
decyzji środowiskowej  
dla budowy hal Panattoni  
w Zgorzale. Jednocześnie 
inwestor przymierza się  
do budowy hal w pobliskim 
Podolszynie. Do obu tiry 
miałyby dojeżdżać  
od budowanego węzła 
Zamienie.

R adość mieszkańców Nowej Wo-
li, Zamienia i Zgorzały na wieść 

o tym, że wójt gminy Lesznowola nie 
wydała decyzji środowiskowej dla bu-
dowy hal Panattoni w Zgorzale, trwa-
ła krótko. Inwestorowi przysługiwało 
prawo odwołania się od decyzji do 
Samorządowego Kolegium Odwoław-
czego i z tej możliwości skorzystał. W 
międzyczasie mieszkańców zelektry-
zowała wiadomość, że Panattoni roz-
waża budowę hal w sąsiedniej wsi, czyli  
Podolszynie. 

\\\   Kolejny protest
W tym przypadku inwestor podjął 

od razu rozmowy z przedstawicielami 
lokalnej społeczności, informując o 
założeniach inwestycji w zakresie jej 
wielkości, liczby samochodów, dróg 
dojazdowych i rozwiązań, które mia-
łyby ograniczyć jej uciążliwość dla 
okolicznych mieszkańców. Z informacji 
tych wynika, że w Podolszynie w oko-
licach ulic Zielonej i Gryczanej (obec-
nie polna droga) miałby powstać hala 
o powierzchni około 80 tys. m2 ze 120 
dokami. Według przedstawicieli Panat-
toni, miałoby do niej dojeżdżać przez 
całą dobę około 200 tirów, jak również 
inne pojazdy (w tym busy, samochody 
ciężarowe). Inwestycja miałaby być 
skomunikowana ulicą Gryczaną, która 
obecnie biegnie wśród pól. Pod koniec 
lipca mieszkańcy miejscowości, które 
miałyby zostać obciążone działalnością 

hal i dojazdem do nich, przygotowali 
listy do władz gmin Lesznowola i Ra-
szyn (inwestycja ma leżeć przy granicy 
obu samorządów), w których protestują 
przeciwko takiej inwestycji w sąsiedz-
twie zabudowy mieszkaniowej. 

– Funkcjonowanie hali wiąże się 
z nieustającym hałasem, spalinami, 
sztucznym oświetleniem w nocy i ryzy-
kiem powstania nadwyżek wód opado-
wych. Dla wielu z nas hala będzie bar-
dzo bliskim sąsiadem, gdyż jej planowa-
ne usytuowanie graniczy zarówno z już 
zabudowanymi i zamieszkałymi przez 
nas terenami, jak i terenami przezna-
czonymi w planach zagospodarowania 
pod zabudowę mieszkaniową – czytamy 
w piśmie. 

\\\   Jedna czy dwie lokalizacje?
Czy budowa hali w Podolszynie 

miałaby być alternatywą dla Zgorzały? 
Czy raczej inwestor będzie dążył do re-
alizacji obu hal? Trudno powiedzieć. Na 
pewno budowa w obu miejscach ma 
być skomunikowana z powstającym 
w ciągu trasy S7 węzłem Zamienie. Na 
razie do gminy Lesznowola nie wpły-
nęły od inwestora żadne dokumenty 
w sprawie inwestycji planowanej w 
Podolszynie. Natomiast jeśli chodzi o 
inwestycję w Zgorzale, decyzję podjęło 
SKO. Pod koniec lipca organ uchylił za-

skarżoną przez inwestora decyzję gmi-
ny i przekazał sprawę do ponownego  
rozpatrzenia. 

W uzasadnieniu decyzji SKO ar-
gumentuje, że rolą gminy jest ocena 
przedłożonych przez inwestora do-
kumentów pod względem formalnym 
i w odniesieniu do przedstawionych 
przez niego założeń. W sytuacji kwe-
stionowania założeń (w tym wypadku 
danych o ruchu), w oparciu o które 
powstał raport oddziaływania na śro-
dowisko, organ wydający decyzję po-
winien przedstawić „równie komplet-
ną analizę warunków środowiskowych 
(tzw. kontraport)”, przygotowaną przez  
specjalistów. 

– Wójt Gminy nie jest stroną postę-
powania i w związku z tym nie może 
wnieść sprzeciwu od orzeczenia SKO, 
natomiast jako organ wydający decy-
zję jest zobowiązany do ponownego 
prowadzenia postępowania – poinfor-
mowała nas Agnieszka Adamus z Biura 
Promocji gminy. – Sprzeciw natomiast 
wniosła jedna ze stron postępowania. W 
związku z tym Wójt Gminy Lesznowola 
ponownie przesłała akta przedmioto-
wej sprawy do SKO.

Teraz sprawą zajmie się Wojewódz-
ki Sąd Administracyjny w Warszawie. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Brakuje chętnych

Wraca temat hal Panattoni

Mieszkańcy zwracają uwagę, że ruch przy takich halach odbywa się  
całodobowo

Rodzice preferują szczepienie dzieci w swojej obecności w publicznych punktach 
szczepień

\\\ KRAJ 

Komisja Europejska 
zaproponowała, by od 2027 
roku chów klatkowy był 
niedozwolony. To byłby 
koniec ogromnego cierpienia 
stłoczonych w klatkach świń, 
kur, cieląt czy królików. 

N a początku czerwca 2021 roku 
Parlament Europejski zagłosował 

za zakazem chowu klatkowego (rezo-
lucja została przyjęta większością gło-
sów), wzywając Komisję Europejską do 
podjęcia podobnej decyzji. 

Komisja Europejska podjęła głoso-
wanie pod koniec czerwca i zapropono-
wała, by zakaz zaczął obowiązywać od 
2027 roku. Szczegóły dotyczące zakazu 
mamy poznać do 2023 roku.

– Stanowisko KE ws. końca epoki 
klatkowej jest sygnałem, że rolnictwo, 

które znamy, się kończy. To może być 
też początek końca wykorzystywania 
zwierząt i myślenia, że zwierzęta są dla 
ludzi – skomentowała posłanka Sylwia 
Spurek na Twitterze.

Obecnie w Unii Europejskiej nios-
ki i króliki są zamknięte w klatkach o 
powierzchni zbliżonej do jednej kart-
ki papieru A4. Z kolei dorosłe samice 
świń muszą spędzać prawie połowę 
każdego roku w ciasnych klatkach, w 
których nie mogą się nawet obrócić. 
Cielęta, gęsi, a także przepiórki są rów-
nież umieszczane w klatkach, co unie-
możliwia im podstawowe, naturalne  
zachowania.

– Klatki są stosowane, bo hodowla 
przemysłowa sprowadziła zwierzęta 
do roli przedmiotów. Chodzi o to, by jak 
najniższym kosztem wyprodukować 
jak najwięcej mięsa, mleka i jaj. Dlatego 
upycha się ogromne liczby zwierząt w 
wielkich hangarach. Klatki pomagają 
upchnąć ich jak najwięcej – tłumaczyła 
Marta Gregorczyk z Compassion Polska, 
dzisiaj związana z Greenpeace.

Piotr Lis

Zakażą chowu klatkowego?

„Klatki są stosowane, bo hodowla 
przemysłowa sprowadziła zwierzęta 
do roli przedmiotów”

CZY WIECIE, ŻE...

Pierwsza na świecie szczepionka została opracowana w 1796 r.  
w Wielkiej Brytanii. Doktor Edward Jenner zaszczepił  

ośmioletniego chłopca wirusem ospy krowiej. Chłopiec łagodnie  
przeszedł chorobę, zyskując jednocześnie odporność 

na wirusa ospy prawdziwej (zwanej czarną).  
Dzięki odkryciu Jennera niespełna 200 lat później udało się  

eradykować wirusa ospy czarnej.
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Konstancińscy rowerzyści 
znów zamierzają wyjechać 
masowo na ulice i przypomnieć 
o potrzebie realizacji 
infrastruktury rowerowej  
na terenie gminy.

P ierwsza Rowerowa Masa Krytycz-
na w Konstancinie-Jeziornie mia-

ła miejsce dwa lata temu. Rowerzyści 
przejechali przez miasto, a także zosta-
wili listę swoich postulatów zapisanych 
na wielkich białych kartkach przycze-
pionych do ścian Ratusza. Wprawdzie 
wówczas władze gminy nie podjęły 
rozmów z mieszkańcami, ale rzeczywi-
ście w niedalekiej przyszłości zostały 
zorganizowane konsultacje rowerowe. 
Jesienią 2019 roku debatowano na te-
mat najpilniejszych potrzeb związanych 

z infrastrukturą rowerową na terenie 
gminy. Rodzice podkreślali, że kluczowe 
jest zadbanie zwłaszcza o to, by dzieci 
mogły bezpiecznie dojeżdżać rowerem 
do szkół. 

– To są rozwiązania niewymagające 
dużych nakładów finansowych i moż-
liwe do wykonania naprawdę szybko. 
W wielu miejscach wystarczy zmienić 
organizację ruchu czy oznakowanie – 
zauważyła podczas jednego ze spotkań 
Magdalena Hyczko. Władze gminy z ko-
lei podkreślały, że wszystkie inwestycje 
powinno poprzedzić przygotowanie 
mapy ścieżek rowerowych, określenie 
w specjalnym dokumencie standardów 
ich realizacji. Wprawdzie aktywiści 
próbowali przekonywać burmistrza, że 
należałoby się skupić na realizacji infra-
struktury zamiast tworzenia ścieżek ro-
werowych jedynie na kartach kolejnych 
dokumentów, ale nie zmienił zdania. W 
ciągu ostatnich dwóch lat gmina zleci-

ła przygotowanie koncepcji przebiegu 
ścieżek rowerowych oraz standardów 
projektowych i wykonawczych dla 
systemu rowerowego w gminie. Do-
kument był poddany konsultacjom 
społecznym, choć ze względu na pan-
demię swoje uwagi można było zgłaszać 
drogą elektroniczną. Przygotowany za 
blisko 90 tys. zł dokument poza wyzna-
czeniem sieci dróg rowerowych, która 
powinna pojawić się na terenie gminy, 
obejmował również po kilka wariantów 
rozwiązań, które mogłyby zostać zrea-
lizowane w sąsiedztwie szkół. Na razie 
projekty te nie zostały wdrożone. 

– Bardzo bym chciał, aby realizacja 
ścieżki rowerowej na ul. Bielawskiej 
między ul. Mirkowską a ul. Warszawską 
stała się faktem już w roku przyszłym – 
podkreślił burmistrz Kazimierz Jańczuk 
podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
– Mamy w tym wypadku dokumentację, 

więc możemy nad tym pracować.
Jeden ze zgłoszonych w tym roku 

do Budżetu Obywatelskiego projektów 
dotyczył budowy dróg rowerowych w 
sąsiedztwie szkół przy ul. Żeromskiego 
oraz przy ul. Wojewódzkiej. I choć od-
woływał się do rozwiązań przyjętych 
w przygotowanej koncepcji, został zwe-
ryfikowany negatywnie na etapie oceny 
merytorycznej. 

Rowerowi aktywiści jednak się nie 
poddają i chcą przypomnieć władzom 
gminy (zwłaszcza w kontekście przy-
gotowań do projektu przyszłorocznego 
budżetu), że czekają na realizację zadań 
z zakresu infrastruktury rowerowej. W 
sobotę 18 września zostanie zorganizo-
wany przejazd przez miasto. Start o go-
dzinie 16.30 spod Ratusza. Finał zapla-
nowany jest w okolicach godziny 17.30 
przy skateparku na ul. Bielawskiej. 

Agnieszka Maj

\\\ BOGATKI

Długo wyczekiwana budowa 
chodnika przy drodze 
wojewódzkiej nr 722 w 
Bogatkach ma szansę rozpocząć 
się jeszcze w tym roku.

O tę inwestycję mieszkańcy Bogatek 
walczą od wielu lat. Drogą woje-

wódzką z Piaseczna do Grójca jeżdżą 
bowiem tysiące samochodów dziennie, 
a większość kierowców ignoruje ogra-
niczenia prędkości. Przy drodze zloka-
lizowanych jest kilkadziesiąt domów, 
wiejska świetlica, dom kultury, biblio-
teka, sklepy, przystanki autobusowe. 
Brakuje za to chodnika, a przez więk-
szą część wsi również pobocza, którym 
można się bezpiecznie poruszać. Pro-
jekt przebudowy drogi przygotowała 
gmina Piaseczno.  Zadanie niestety 
okazało się bardziej skomplikowane 
niż początkowo zakładano, konieczna 
bowiem jest przebudowa odwodnie-
nia drogi, a co za tym idzie – projektant 
musiał uzyskać odpowiednie zezwo-
lenia wodnoprawne. Gotowy projekt 
trafił do Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, który 10 września ogło-
sił przetarg na realizację pierwszego 

etapu przebudowy DW 722. Mowa o 
liczącym niespełna kilometr odcinku 
od ul. Anemonów (granica lasu) do ul. 
Dalii. W ramach inwestycji ma powstać 
chodnik po wschodniej stronie drogi. W 
okolicy przystanku autobusowego z ko-
lei wybudowane zostanie przejście dla 
pieszych z wyspą. W budżecie MZDW 
na to zadanie zabezpieczono 2,6 mln zł 
na budowę oraz 200 tys. za pełnienie 
funkcji inspektora nadzoru. Oferty w 
przetargu można składać do 28 wrześ-
nia. Zgodnie z jego specyfikacją, na re-
alizację inwestycji wykonawca miałby 

mieć 12 miesięcy. Czy prace rozpoczną 
się w bieżącym roku? To zależy od tego, 
czy uda się rozstrzygnąć przetarg. A to 
z kolei zależy od cen, jakich za usługę 
zażądają wykonawcy.

Kiedy miałaby zostać zrealizowana 
przebudowa dalszego, liczącego 1,5 km 
odcinka ul. Królewskiej w Bogatkach?

- Mamy nadzieję, że uda się to za-
danie zrealizować w przyszłym roku – 
mówi wiceburmistrz Piaseczna Robert 
Widz. – Obecnie przygotowywana jest 
niezbędna dokumentacja. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

\\\ ZGORZAŁA/NOWA WOLA

Rozpoczyna się budowa ronda 
w Zgorzałe. Kierowców czekają 
spore utrudnienia w ruchu. 
Gmina wyznaczyła objazdy.

J ak informuje gmina Lesznowola, 
w najbliższych dniach wykonawca, 

który ma przebudować skrzyżowanie 
aż 7 ulic w Zgorzale, powinien rozpo-
cząć prace. Obecnie do skrzyżowania 
dochodzą ulice: Kielecka, al. Zgody, ul. 
Kukułki, ul. Jaskółki, ul. Dzikiej Róży, ul. 
Mieczyków oraz wyjazd spod sklepu 
przy końcu ul. Frezji. Po wybudowaniu 
do ronda będzie dojeżdżać już tylko 5 
dróg. Ulica Dzikiej Róży nie będzie miała 
zapewnionego połączenia z rondem. 
Jak wynika z projektu stałej organizacji 
ruchu, planowane jest stworzenie połą-
czenia między ul. Dzikiej Róży i ul. Mie-
czyków. Z kolei z ulic Frezji i Przepiórki 
będzie można wjechać w ulicę Kukułki. 
Od tego połączenia będzie też wjazd na 
parking pod sklepem. 

Gmina informuje, że w czasie budo-
wy będzie obowiązywać tymczasowa 
organizacja ruchu. Informacja o termi-
nie wprowadzenia objazdów ma się po-
jawić na znakach drogowych. Objazd, 
który wyznaczono dla mieszkańców te-
go rejonu Zgorzały, ma przebiegać od ul. 
Krasickiego ul. Cisową, al. Zgody, a dalej 
specjalnie utworzonym przejazdem do 
ul. Jaskółki. Kierowcy jadący na dalsze 
ulice mają poruszać się ulicami Gogoliń-
ską, Kormoranów i Kukułki. Jak wynika 
z zamieszczonej na stronie gminy grafiki 

z czasową organizacją ruchu, ulica Mie-
czyków ma być skomunikowana z ul. 
Dzikiej Róży i jest to „opaska wynikająca 
z innej inwestycji i innego projektu”. 

Zgodnie z przetargiem wykonaw-
ca ma na realizację zadania 210 dni. W 
budżecie finansowanie zapisano na rok 
bieżący i przyszły, ale na wiosnę radny 
Grzegorz Gąsowski zapewniał, że budo-
wa zostanie zrealizowana jeszcze w tym 
roku. Inwestycja będzie kosztowała 1,5 
mln złotych. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Rowerowa masa 
krytyczna po raz drugi

Chodnik etapami

Budowa ronda i objazdy
Pierwszy masowy przejazd przez Konstancin odbył się we wrześniu 2019 roku

W okolicach przystanku powstanie bezpieczne przejście dla pieszych

Po wybudowaniu ronda, będzie do niego dojeżdżać 5 ulic

FO
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\\\ PIASECZNO

Mieszkańców intrygują prace 
budowlane prowadzone  
na terenie jednostki wojskowej 
przy ul. Puławskiej. Zwłaszcza, 
że w ramach przygotowywania 
terenu zniknęło co najmniej 
kilkanaście drzew.

T eren Oddziału Prewencji Policji w 
Warszawie zlokalizowany jest przy 

ul. Puławskiej w Piasecznie. Stojący w 
korkach kierowcy mają więc ostatnio 
okazje obserwować prace budowlane 
na tym terenie. 

– Tam chyba coś wyburzono, bo 
nagle teren stał się pusty i w tle widać 
jakąś starą zabudowę – zauważyła jed-
na z naszych czytelniczek. Rzut oka na 
mapy Google pozwala zauważyć, że z 
krajobrazu zniknęły przede wszyst-
kim samochody i… szpaler drzew. 
Dotychczas w tym miejscu funkcjono-
wał parking. Jednak nieutwardzona 
nawierzchnia pozostawiała sporo do 
życzenia, zwłaszcza w przypadku opa-
dów deszczu czy śniegu. Obecnie teren 
jest porządkowany i przygotowywany 
pod inwestycję. Okazuje się, że w tym 
miejscu nadal ma funkcjonować par-
king, tylko odpowiednio przygotowany. 
Z odwodnieniem, oświetleniem, wyzna-

czeniem miejsc postojowych dla samo-
chodów, motocykli i rowerów. W sumie 
do zagospodarowania jest 6900m2 po-
wierzchni. 

Cała inwestycja obejmuje także 
inne obszary na terenie jednostki. Wy-
konawca ma za zadanie przebudować 
również główny wjazd, wykonać nową 
nawierzchnię i odwodnienia placu ape-
lowego, kanalizację teletechniczną dla 
wszystkich budynków oraz wybudować 
wiatę parkingową wraz z oświetleniem 
dla 206 pojazdów służbowych. Zadanie 
to nie jest tanie. Wyłoniona w przetargu 
firma otrzyma za nie 24,4 mln zł. 

Czy jednak do budowy parkingu 
konieczna była wycinka tak licznych 
drzew i czy w ogóle brano pod uwagę 
realizację tego przedsięwzięcia z zacho-
waniem przynajmniej części istnieją-
cych drzew? Do zamknięcia wydania 
Komenda Stołeczna Policji nie zdążyła 
nam odpowiedzieć na to pytanie. Jak 
udało nam się dowiedzieć w Urzędzie 
Gminy w Piasecznie, gdzie składane by-
ły wnioski o wycinkę drzew, część zgód 
już wydano, a część wniosków jest nadal 
procedowana.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

\\\ PIASECZNO

Gmina chciałaby skrócić trasę 
autobusu 727 lub zastąpić go 
lokalną linią L. Rozpoczęły się 
konsultacje społeczne  
w sprawie przedstawionych 
przez magistrat koncepcji. 

P ierwsze przymiarki do skrócenia 
trasy 727 poczyniono już w ubie-

głym roku. W okresie wakacyjnym linia 
kursowała z Głoskowa i Antoninowa do 
Piaseczna, gdzie autobus kończył bieg 
przy ul. Puławskiej. Rozwiązanie spot-
kało się z niezadowoleniem ze strony 
mieszkańców. Ich zdaniem, koniecz-
ność przesiadki w Piasecznie stanowi 
dużą niedogodność i zwiększa ryzyko 
spóźnienia do pracy czy szkoły. Osta-
tecznie gmina przychyliła się do głosów 
mieszkańców i złożyła do ZTM wniosek 
o przywrócenie kursów do Warszawy. 

 Teraz jednak władze gminy chcą 
wrócić do tego tematu. Okazją do roz-
mów na temat trasy 727 jest planowana 
przebudowa skrzyżowania przy szkole 
w Głoskowie. Gmina chciałaby bowiem 
wynieść skrzyżowanie ulic Szkolnej i 
Millenium i przenieść przystanek auto-
busowy, który obecnie jest usytuowany 
zbyt blisko skrzyżowania. Problem w 
tym, że po przebudowie trudności z 
pokonaniem skrzyżowania będą miały 
autobusy przegubowe, które obsługują 
trasę do Głoskowa. Szukając rozwiąza-
nia problemu, gmina opracowała trzy 
warianty, które teraz zostały poddane 
konsultacjom społecznym. 

Pierwszy wariant zakłada pozosta-
wienie obecnej sytuacji bez zmian. W tej 
opcji autobusy 727 nadal obsługiwały- 

by trasę Głosków – Warszawa. Wówczas 
jednak linia musiałaby wciąż być obsłu-
giwana przez autobusy przegubowe. To 
z kolei oznacza brak możliwości przebu-
dowy skrzyżowania przy szkole. 

Druga opcja przyjmuje skrócenie 
trasy autobusu. 727 miałoby dojeżdżać 
tylko do Piaseczna, gdzie podróżujący 
do Warszawy przesiadaliby się do po-
ciągu lub autobusu linii 709. Ten wa-
riant zakłada także zastąpienie "prze-
gubowców" krótszymi, 12-metrowymi 
pojazdami. Rozkład zostałby niejako 
"uzupełniony" linią L12, dzięki czemu 
mieszkańcy południowo-zachodniej 
części gminy w godzinach szczytu mie-
liby do dyspozycji 4 kursy na godzinę. 

Trzeci wariant idzie znacznie da-
lej i zakłada zastąpienie autobusu 727 
lokalną linią L. Zdaniem gminy takie 
rozwiązanie przyniosłoby oszczędno-
ści – aktualnie bowiem udział gminy 

Piaseczno w kosztach utrzymania linii 
wynosi 40%, co rocznie daje kwotę po-
nad 920 tys. zł. Ta opcja miałaby także 
być najkorzystniejsza pod względem 
finansowym dla mieszkańców. Posia-
dacze Piaseczyńskiej Karty Mieszkańca 
mogliby bowiem korzystać z nowej linii 
bezpłatnie. 

Konsultacje z mieszkańcami po-
trwają do 20 października. Swoje uwagi 
do przedstawionych propozycji można 
przesyłać drogą elektroniczną na adres 
konsultacje@piaseczno.eu. – Państwa 
uwagi zostaną przeanalizowane i na ile 
to będzie możliwe uwzględnione przy 
podjęciu ostatecznej decyzji dotyczącej 
zarówno projektu przebudowy drogi, 
jak i sposobu obsługi tej części gminy 
przez transport publiczny – informują 
urzędnicy. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman 

Parking kosztem drzew?

727 tylko do Piaseczna? 

Wycinka drzew odsłoniła zlokalizowane w głębi działki budynki

Ubiegłoroczne próby skrócenia trasy linii 727 spotkały się z protestami  
ze strony mieszkańców

\\\ FESTIWAL MUSICA CLASSICA           
Muzyka klasyczna po raz kolejny 
zabrzmi w kościołach dekanatu pia-
seczyńskiego. Zapraszamy na cztery 
wspaniałe koncerty w ramach XIII 
Międzynarodowego Festiwalu Musica 
Classica.    
Już po raz trzynasty we wrześniu i październiku zapraszamy na koncerty w ramach 
Festiwalu Musica Classica. Pomysłodawcą i głównym organizatorem festiwalu jest 
Stowarzyszenie Miłośników Muzyki Klasycznej „Con Fuoco”, a współorganizatorem 
Centrum Kultury w Piasecznie. Dyrektorem artystycznym festiwalu jest Andrzej 
Sochocki. W ramach wydarzenia odbywają się koncerty muzyki klasycznej w koś-
ciołach dekanatu piaseczyńskiego.
Program festiwalu: 
19 września, godz. 19.00, kościół pw. św. Rocha w Jazgarzewie
Koncert Inauguracyjny; Iwona Bagniewska – sopran, Tomasz Marczak – trąbka, 
flugelhorn, Andrzej Sochocki – organy. W programie m.in.: M.A. Charpentier, J.S. 
Bach, D. Stachowicz, W.A. Mozart, C. Franck, H.A. Stamm, M. Lorenc.
26 września, godz. 19.00, kościół pw. św. Huberta w Zalesiu Górnym
Stanisław Tomanek – skrzypce, Kamil Tomanek – skrzypce, Przemysław Kapituła – 
organy. W programie m.in.: J. S. Bach, J.B. Viotti, F. Kreisler, Padre Davide da Bergamo 
– Felice Moretti, G. Bacewicz, K. Tomanek.
3 października, godz. 17.00, kościół pw. św. Anny w Piasecznie
Koncert poświęcony bł. Stefanowi kard. Wyszyńskiemu; Karol Lizak – tenor, Robert 
Grudzień – organy. W programie m.in.: H. Purcell, A. Vivaldi, G. Caccini, Jan z Lublina, 
E. Morricone J. Świder, R. Grudzień.
10 października, godz. 19.00, kościół pw. św. Józefa Opiekuna Pracy w Józefosławiu
Chór „Con fuoco”, Festiwalowa Orkiestra Kameralna, A. Sochocki – dyrygent. W 
programie m.in.: W.A. Mozart, J. Rutter, L. Anderson.

\\\ PIASECZNO
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\\\ POWIAT

Rozpoczęło się głosowanie  
na projekty zgłoszone do 
Budżetu Obywatelskiego 
Powiatu Piaseczyńskiego 2022. 

O d 10 września, przez dwa tygodnie, 
można oddać swój głos na projek-

ty zakwalifikowane do głosowania po-
wiatowym budżecie partycypacyjnym 

na rok 2022. Mieszkańcy mają do wy-
boru 24 projekty. Jest wśród nich spo-
ro różnego rodzaju warsztatów, zajęć 
czy imprez. Są też projekty związane z 
poprawą bezpieczeństwa jak budowa 
chodnika czy montaż specjalnej sygna-
lizacji na powiatowych drogach. Głoso-
wać można na stronie internetowej: po-
wiat-piaseczynski.budzet-obywatelski.
org lub osobiście (jedna osoba może 
zgłosić jedną kartę do głosowania), na 

karcie w formie papierowej w staro-
stwie.

W stosunku do roku ubiegłego na-
stąpiła jedna istotna zmiana w głoso-
waniu. Aby projekt zakwalifikował się 
do realizacji w 2022 roku, musi w gło-
sowaniu zdobyć co najmniej 50 głosów.

– Przy składaniu projektów nie 
żądamy listy poparcia, można złożyć 
każdy swój pomysł. My (zespół złożo-
ny z radnych i pracowników meryto-
rycznych urzędu oraz zarząd powiatu) 
sprawdzamy, czy można dany projekt 
zrealizować, a dopiero potem angażuje-
my mieszkańców, aby wybrali, które za-
danie jest warte realizacji. Niemniej nie 
powinniśmy dopuszczać możliwości, 
aby realizować projekt, który poparła 
tylko jedna bądź kilka osób – czytamy w 
komunikacie na stronie powiatu.

Wybrane projekty można poprzeć 
swoim głosem do 24 września.

Agnieszka Maj

24 projekty czekają na głosy

CZY WIECIE, ŻE...

Pierwszy pełny proces tworzenia budżetu obywatelskiego rozpoczął się  
w brazylijskim mieście Porto Alegre już w 1989 roku.
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P iaseczno w 1946 roku zamieszki-
wało nieco ponad 6,5 tysiąca osób. 

Powojenna odbudowa przyniosła ze 
sobą dynamiczny rozwój miasta. Za-
witał tu przemysł; w 1956 r. pojawił 
się ZELOS. Nazwa zakładów dosko-
nale oddawała ducha swoich czasów. 
Choć bowiem oficjalnie była skrótem 
od Zakładów Lamp Oscyloskopowych, 
trudno nie doszukać się tu nawiązania 
do greckiej mitologii i Zelosa – bóstwa 
uosabiającego rywalizację. Był to bo-
wiem czas wielkiego wyścigu Wschodu 
i Zachodu. A polska gospodarka odgry-
wała w nim niemałą rolę. Skupmy się 
jednak na sprawach lokalnych.

\\\   Podaj cegłę, podaj cegłę…
Pojawienie się w Piasecznie dużych 

zakładów przemysłowych pociągnęło 
za sobą szybki wzrost populacji mia-
sta. W 1960 roku Piaseczno liczyło już 
ponad 15,4 tys. mieszkańców. Dekadę 
później przekroczyło 20 tysięcy osób. 
Praca w Zelosie przyciągała tu nowy 
„narybek” z Grójca, Mińska Mazowie-
ckiego czy Warki. Aby zapewnić swoim 
pracownikom dach nad głową, zakła-
dy zainwestowały w budowę nowego 
osiedla. W północnych rejonach miasta 
jak grzyby po deszczu zaczęły wyrastać 
nowe bloki.

Wraz z osiedlem pojawił się prob-
lem, z którym miasto boryka się nawet 
dziś. Za nowymi mieszkańcami musi 
bowiem postępować odpowiednia in-
frastruktura. Potrzeba nowych dróg, 
nowych placówek opieki zdrowotnej i 
– rzecz jasna – nowych szkół. Piaseczyń-

ska oświata już wówczas trzeszczała; 
istniejące placówki pękały w szwach. 
Wtedy, niemal jak na zamówienie, To-
warzysz Wiesław ogłosił hasło „Tysiąc 
szkół na Tysiąclecie Państwa Polskiego”.

\\\   Tysiąclatki, czyli szkoła  
a’la szpital

Wśród ponad 1400 placówek, któ-
re w latach 1959-1972 powstawały w 
całym kraju, znalazła się również nowa 
szkoła w Piasecznie. Budowa rozpoczę-
ła się w listopadzie 1964 r. W sporzą-
dzonym przez późniejszą wicedyrek-
tor szkoły Teresę Czempińską „Rysie 
historycznym Szkoły Podstawowej nr 

5 w Piasecznie” znajdujemy dane tech-
niczne nowej placówki. Dowiadujemy 
się m.in., że powierzchnia użytkowa 
szkoły wynosiła 2914 m2, w budynku 
mieściło się 15 sal lekcyjnych, zaś koszt 
budowy to 6,3 mln złotych. Prace ruszy-
ły 4 listopada 1964 r. i zakończyły się 24 
sierpnia 1965 r.

Co ciekawe, w budynku szkoły zna-
lazły się rozwiązania, które na pierwszy 
rzut oka mogły wydawać się dziwne, 
wręcz niepotrzebne. Dlaczego sala 
gimnastyczna była oddzielona od resz-
ty szkoły długim, wąskim korytarzem? 
Czemu niektóre klasy wyposażono w 
zaplecze z dostępem do bieżącej wody, 
a inne nie? Po co w szatni tyle kratek 
odpływowych?

Takie decyzje architektoniczne mo-
gą wskazywać, iż nasza „Piątka” była 
projektowana tak, by spełniać więcej 
niż jedną rolę. Chodziło bowiem o to, 

by w razie potrzeby móc szybko przero-
bić ją na… szpital. Pomysł był poniekąd 
słuszny; światowe mocarstwa trzymały 
się wzajemnie w klinczu zimnej wojny. 
Polska Rzeczpospolita Ludowa, jako 
członek Układu Warszawskiego, mu-
siała być w stałej gotowości na wypadek 
kolejnego konfliktu zbrojnego. Gdy więc 
Ministerstwo Oświaty przystępowało 
do budowy „tysiąclatek”, porozumiało 
się z Departamentem Wojskowym Mi-
nisterstwa Zdrowia w celu „zwiększenia 
liczby szkół, które miałyby być wykorzy-
stane na prowizoryczne szpitale” (za: K. 
Wałaszewski, „Tysiąc szkół na Tysiąc-
lecie: Szkoły Tysiąclecia – architektura, 

propaganda, polityka”, Księży Młyn Dom 
Wydawniczy, 2018).

Z tej perspektywy zastosowane 
przy budowie „Piątki” rozwiązania za-
czynają nabierać sensu. Klasy z zaple-
czem sanitarnym, przerobione na pra-

cownie fizyczne czy chemiczne, miały 
pełnić rolę sal operacyjnych (czujne oko 
zauważy też, że drzwi prowadzące do 
tych sal są szersze od pozostałych – z 
tego samego powodu). Szatnia miałaby 
służyć za izbę przyjęć, sala gimnastycz-
na miałaby zaś zostać zapełniona łóżka-
mi czekającymi na rannych.

Pod niektórymi szkołami budowa-
no także schrony przeciwlotnicze. I choć 
niektórzy starsi mieszkańcy osiedla 
przy ul. Kusocińskiego twierdzą, że taki 
schron znajduje się również pod Szko-
łą Podstawową nr 5, nie udało nam się 

odnaleźć żadnych dokumentów, które 
by to potwierdzały.

\\\   Pierwsi uczniowie
Pierwszym kierownikiem szkoły 

był pan Stanisław Ziomecki, wcześ-
niej kierujący placówką w Złotokłosie. 
Przyprowadził ze sobą kilku nauczycieli, 
wśród nich m.in. matematyka Stefana 
Konarzewskiego czy polonistę i histo-

ryka Marcelego Nastulę. Do „Piątki” 
przeszli też nauczyciele z innych piase-
czyńskich szkół. W pierwszym składzie 
grona pedagogicznego szkoły odnaj-
dziemy nazwiska, które niejednemu 
absolwentowi przypomną uczniowskie 
czasy: Alicja Kyrc, Wanda Błoch, Leoka-
dia Granatowa, Janina Andrzejewska, 
Krystyna Ładzińska, Elżbieta Sołodu-
cha… Nie wolno też zapomnieć o legen-
darnej Zofii Żeglińskiej, polonistce, za 
sprawą której w 1971 r. szkoła zyskała 

imię Krzysztofa Kamila Baczyńskiego.
27 września 1965 roku progi Szkoły 

Podstawowej nr 5 przekroczyli pierwsi 
uczniowie. Dzieci przeszły tu ze Szkoły 
Podstawowej nr 1 przy ul. Świętojań-
skiej i Szkoły Podstawowej nr 4 przy 
ul. Chyliczkowskiej. Łącznie naukę w 
nowej szkole rozpoczęło 835 uczniów 
w 23 klasach. Natychmiast pojawił się 
problem – budynek był przystosowany 
do przyjęcia maksymalnie 650 dzieci…

Problemy wynikające z przelud-
nienia, a także z pospiesznej, chwilami 
niedbałej budowy (wszak trzeba było 

zdążyć z budową na Tysiąclecie…) szyb-
ko dały o sobie znać. Kryty papą dach 
regularnie przeciekał, w łazienkach na 
II piętrze nie było wody, a częste awarie 
ogrzewania sprawiały, że zimą ucznio-
wie często siedzieli na lekcjach w kurt-
kach i rękawiczkach. Przez długi czas 
teren szkoły nie był nawet ogrodzony, 
o urządzeniu porządnego boiska nie 
wspominając…

\\\   Szkoła numer sześć, czyli 
szkoła numer jeden

Pogarszające się warunki w Szko-
le Podstawowej nr 5 skłoniły wreszcie 
władze do podjęcia decyzji o budowie 
kolejnej placówki. W lutym 1988 r. swe 
podwoje otworzyła „Szóstka”, czyli Szko-
ła Podstawowa nr 6 przy ul. Sikorskiego. 
Do nowej placówki przeszły z „Piątki” 
dwa ciągi klas I-VIII. To na chwilę roz-
wiązało problem przeludnienia, choć 
nie na długo. W Piasecznie powstawa-
ły już bowiem kolejne osiedla, między 
innymi tzw. Patronat między ulicami 
Energetyczną i Geodetów. Wiadomo 
więc było, że budowa kolejnej szkoły 
będzie tylko kwestią czasu. Tak też stało 
się dekadę później. W 1999 r. utworzo-
no filię „Piątki” przy ul. Nefrytowej 14.

„Szóstka” jako szkoła podstawowa 
przetrwała zaledwie 15 lat. Gdy rzą-
dowa reforma wprowadziła gimnazja, 
placówka przeistoczyła się w Gimna-
zjum nr 1. W 2003 r. odbyła się kolejna 
migracja uczniów – ci młodsi z ul. Sikor-
skiego przeszli na ul. Szkolną, ci starsi z 
ul. Szkolnej – na ul. Sikorskiego.

\\\   Historia zatacza koło
Gdy rządową reformą zlikwidowa-

no gimnazja, dawna „Szóstka” znów 
przyszła w sukurs „Piątce”. Placówki po-
łączyły się, tworząc tym samym jedną, 
choć podzieloną na dwa budynki Szkołę 
Podstawową nr 5. Dziś młodsze roczniki 
uczęszczają do placówki przy ul. Szkol-
nej, zaś gmach przy ul. Sikorskiego służy 
starszym klasom. Szkołą zarządza Da-
riusz Nowak, który wcześniej piastował 
stanowisko dyrektora w Gimnazjum nr 
1. Część młodzieży szkolnej przejął tak-
że nowy Zespół Szkolno-Przedszkolny 
nr 4, mieszczący się w oddanym w 2019 
roku gmachu CEM przy ul. Jana Pawła II.

W kontekście przemian, jakie przez 
56 lat swojego istnienia przeszła Szkoła 
Podstawowa nr 5, nazwa naszego cy-
klu „Tu zaszła zmiana” nabiera nieco 
zabawnego wydźwięku. Dziś bowiem 
„Piątka” znów jest ośmioklasową pod-
stawówką. Jednak zmiany, które od 
1965 roku zaszły nie tylko w samej pla-
cówce, ale też w naszym mieście i całej 
Polsce, odcisnęły tu swe piętno.

Karolina Hofman

Tu zaszła zmiana – „Piątka”
Choć kamień węgielny pod budowę największej piaseczyńskiej podstawówki został wmurowany  
w 1964 roku, nasza dzisiejsza opowieść zaczyna się dwie dekady wcześniej.

27 września 1965 r. Pierwsi uczniowie przekraczają próg „Piątki”

„Piątka” współcześnie

Pierwsze grono pedagogiczne SP5

Uczniowie w czynie społecznym sadzą dęby pod czujnym okiem Zofii Żeglińskiej 
(trzecia z lewej)
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na Tysiąclecie Państwa 
Polskiego”
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\\\ Jesteście państwo producentem  
całorocznych domków rekreacyjnych. 
Co was wyróżnia? 

Po pierwsze, projekty architektonicz-
ne, które cechuje nowoczesna bryła, ale 
także funkcjonalność i wygoda. Bryła 
domu ma przyciągać wzrok, a w użytko- 
waniu projekt ma zapewnić energo- 
oszczędność budynku, co dodaje mu  
waloru ekologicznego.  

Po drugie, to w jaki sposób wykorzy-
stujemy technologię szkieletową. Nie-
wiele firm w Polsce posiada możliwość 
przygotowania już na hali, z dokładnoś-
cią do milimetra elementów konstrukcyj- 
nych domu oraz prefabrykowania go-
towych elementów. Jesteśmy w stanie  
postawić dom nawet w 2 miesiące. 
\\\ Z jakiego rodzaju materiału korzy-
stacie przy budowie?
Używamy drewna konstrukcyjnego naj-
wyższej jakości. Importujemy je głównie 
z Niemiec, Austrii, Szwecji. Drewno z uwa-
gi na pochodzenie, już z natury posiada 
właściwości wyróżniające je co do wytrzy-
małości, ale dodatkowo podlega obróbce, 
która te cechy wzmacnia i w efekcie mamy 
doskonały materiał do budowy. To domy 
na długie lata użytkowania, więc musi być 
zachowana jakość. 
\\\ W projektach łatwo zauważyć duże 
powierzchnie przeszkleń. Jakie korzy-
ści płyną z tego rozwiązania?
Chcemy, by nasze domki wpisywały się  
w trend mody. Duże przeszklenia oraz mi-
nimalistyczny design ma za zadanie wy- 
różnić je na rynku. Przeszklenia pozwalają 
na pełne wykorzystanie światła dzienne-

go oraz na bezpośredni kontakt z ota-
czającą przyrodą. To jakby taras za szybą, 
którą możemy przesunąć, otworzyć i je-
steśmy na łonie natury.  
\\\ Widzę, że dużą wagę przywiązujecie 
do komfortu przyszłego właściciela? 
Czy oferowane przez Was domki mają 
jakieś wyposażenie? 
Dzięki sprytnym rozwiązaniom architek-
tonicznym, wnętrze domku jest wygodne 
i praktyczne. Domki są zaprojektowane  
w przemyślany sposób, jasne wnętrza 
wraz z aneksem kuchennym, łazienką 
oraz antresolą stwarzają wiele możliwości 
aranżacyjnych. 

Domki mogą być również wyposażo-
ne w dodatkowe instalacje charaktery-
styczne dla tak zwanych smart-domów. 
Czyli sterowanie wieloma funkcjami  
jak np. ogrzewanie, oświetlenie, za pomo-
cą smartfona. 

Oczywiście dodatkowym wyposaże-
niem naszych domków może być insta-
lacja fotowoltaiczna, czy pompa ciepła. 
\\\ Jakiej wielkości są domki? I czy trze-
ba mieć pozwolenie na budowę? 
Posiadamy kilka projektów domów o róż- 
nych metrażach. Powierzchnia zabudo-
wy zaczyna się od 35 m2, to domy, które 
obecnie stawiamy na zgłoszenie bez po-
zwolenia na budowę, dodatkowa antre-
sola powoduje, że domek rośnie do 50 m2 

powierzchni użytkowej. To akurat najbar-
dziej popularny obecnie metraż miesz-
kań w Polsce. W ofercie mamy też domy  
do 70 m2 powierzchni, które wkrótce też 
będą na zgłoszenie. Z antresolą taki dom 
ma ponad 90 m2. Budujemy na terenie 
całej Polski a nawet za granicą.

Zapraszamy do kontaktu: 
tel. 502 128 688, kontakt@mini-house.pl 

lub www.mini-house.pl 

Głównym atutem naszych inwesty-
cji to piękna zielona okolica z prywatną 
drogą dla mieszkańców osiedla oraz bar-
dzo szybki dojazd do Warszawy. Nasze 
domy są budowane z najlepszej jakości 
materiałów, w minimalistycznej formie. 
Wykończenie elewacji odpowiada aktual-
nym trendom utrzymującym się na rynku 
budowlanym.

Już teraz jesteśmy w stanie zapre-
zentować projekty domów jedno-
rodzinnych piętrowych. Kupujący 
mają do wyboru 3 rodzaje budyn-
ków o łącznej powierzchni od 102 m2 

do 156 m2 zlokalizowanych na działkach  
o wymiarach od 256 m2 do 474 m2.

Domy są budowane w najwyższym 
standardzie przez małą rodzinną firmę z 
pasją oraz z najwyższej jakości materia-
łów. Budujemy domy w takim standardzie,  
w jakim sami byśmy chcieli zamieszkać.

Domy będą oddane do użytku w stanie 
deweloperskim „premium”, co oznacza, że 
każdy dom będzie posiadał bramę oraz 
garaż na pilota, podjazd wyłożony kostką 
brukową, ogrzewanie podłogowe, piec 
gazowy, okna sześcio-komorowe trzy-szy-
bowe w najnowszej technologii z ukryty-
mi zawiasami, drzwi wejściowe na szyfr 
dla lepszego bezpieczeństwa. Dodatkowo 

domy ze stropodachem będą wyposażo-
ne w wyjście na panele słoneczne. Każda 
działka zostanie ogrodzona oraz zagospo-
darowana przed pierwszymi lokatorami.

Jeżeli zainteresowała was nasza oferta  
i chcielibyście zasięgnąć szczegółowych 
informacji, skontaktuj się z nami. Z przy-
jemnością odpowiemy na wszystkie  
pytania.

Tel. 726 469 890, Kwiatowa 42 Łazy 
www.facebook.com/Villa-Kwiatowa

                     – całoroczne rekreacyjne 
domy na zgłoszenie

Villa Kwiatowa 
– odetchnij blisko miasta

Wywiad z producentem

Gotowy domek rekreacyjny Dolomit, przeznaczony do całorocznego użytku

Villa Kwiatowa to kameralne osiedle mieszkaniowe w gminie 
 Lesznowola. Całość tworzy kompleks pięciu nowoczesnych domów 
wolnostojących znajdujących się w malowniczej miejscowości Łazy.

+
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Choć wiele osób wciąż temu niedowierza, w za-
mkniętych pomieszczeniach spędzamy nawet 90% 
naszego życia. Co więcej, policzono, że przebywając 
w nich, każdego dnia wdychamy ok. 11 500 litrów 
powietrza, niekoniecznie najlepszej jakości. Jaki to 
może mieć wpływ na nasze zdrowie? Każdy z pew-
nością zna odpowiedź na to pytanie – niekorzyst-
ny. I o ile w wielu sytuacjach (np. w miejscu pracy) 
niewiele możemy z tym zrobić, o tyle w naszych 
domach wiele zależy od nas samych. Co zatem mo-
żemy uczynić, by stworzyć we wnętrzach przyjazny  
mikroklimat? 

\\\ Mniej kurzu i aerozoli
Jedną z dróg jest zastosowanie farby do malowa-

nia ścian wewnętrznych – Baumit IonitColor, która w 
krótkim czasie zwiększa stężenie naturalnych jonów, 
oczyszczając powietrze z pyłków oraz drobnego ku-
rzu i zapewniając uczucie świeżości porównywalne 
do tego, które towarzyszy nam, gdy przebywamy na 
łonie natury. Co więcej, pomaga ona także istotnie 
(nawet o 60% w ciągu 90 minut) obniżyć w powietrzu 
stężenie aerozoli – drobnych cząstek stałych lub cie-

kłych rozproszonych w gazie lub mieszaninie gazów 
(np. powietrzu), wydychanych podczas mówienia, 
śpiewania czy zwykłego oddychania, mogących być 
nośnikiem wirusów oraz źródłem zakażeń.

Działanie farby potwierdziły uznane jednostki 
naukowo-badawcze. 

\\\ Jak działa farba 
Baumit IonitColor?

Wbrew pozorom sposób działania Baumit Io-
nitColor nie jest tak skomplikowany jakby się mo-
gło wydawać. Już wyjaśniamy. Otóż powietrze 
posiada swoją naturalną wilgotność, dzięki czemu 

zawiera dużą ilość cząsteczek wody. Przy kontak-
cie z powierzchnią pomalowaną farbą cząsteczki 
wody (dzięki specjalnym składnikom zawartym 
w farbie) ulegają naładowaniu i przyjmują postać 
jonów, które działają na zanieczyszczenia jak natu-
ralne magnesy. Im wyższe jest stężenie jonów, tym 
więcej pyłków, drobnego kurzu czy aerozoli ulega 
związaniu i opada na podłogę, a zanieczyszczenia te 
możemy łatwo usunąć podczas codziennego sprzą-
tania. Powietrze w pomieszczeniu staje się śwież-
sze i czystsze, co z kolei przekłada się na łatwiejsze 
oddychanie, lepszą odporność naszego organizmu 
oraz mniejsze ryzyko reakcji alergicznych czy infekcji  
wirusowych.

Nic nie zastąpi nam przebywania na świeżym 
powietrzu i kontaktu z naturą. Jednak wybierając 
prozdrowotne materiały i technologie do wykań-
czania wnętrz, jak system Baumit Ionit, możemy 
stworzyć przestrzeń, która nie tylko nie będzie nam 
szkodzić, lecz stanie się oazą dobrego samopoczucia 
dla nas i naszych bliskich.

Red.

 Jony – naturalne wspomaganie dobrego 
samopoczucia – przepis na czyste powietrze w domu
Gdy przebywamy w zamkniętych pomieszczeniach, często towarzyszy nam wrażenie, że powietrze jest ciężkie i niezbyt świeże. Odpowiada za to  
w dużym stopniu niskie stężenie naturalnych jonów, wyraźnie niższe od tego, które sprawia, że tak dobrze oddycha nam się w pobliżu wodospadów, w górach  
czy nad morzem. Jest jednak skuteczny sposób, by również we wnętrzach uzyskać podobny efekt do tego, którego doświadczamy na łonie natury  
– farba wewnętrzna do ścian Baumit IonitColor. 
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Dużą popularnością cieszy się obecnie 
zestawienie w obrębie ściany czołowej 
różnych barw oraz struktur. Jednocześnie 
jednak okładziny z prawdziwego drewna 
czy kamienia są drogie i nierzadko kłopot-

liwe – zarówno pod względem montażu, 
jak i późniejszej pielęgnacji. Naturalna 
deska na elewacji stanowi dodatkowo 
element łatwopalny, a przecież dom ma 
być bezpieczną, spokojną przystanią. Czy 
istnieje zatem sposób, by uzyskać efekt 
takich powierzchni przy użyciu bardziej 
praktycznych, dedykowanych do stoso-
wania w systemach ociepleń, materiałów? 
Okazuje się, że tak!

\\\ Gra w kolory  
i struktury

Odpowiedzią jest silikonowy tynk 
modelowany, taki jak Baumit CreativTop, 
który pozwala na kształtowanie rozmai-
tych struktur na elewacji, otwierając tym 
samym nowe możliwości aranżacyjne w 
obszarze fasady budynku. 

Dzięki różnym narzędziom i techni-
kom nakładania tynku oraz jego kilku 

wariantom uziarnienia można tworzyć 
dowolne struktury na elewacji, osiągając 
niezwykłe efekty dekoracyjne – na syste-
mie ocieplenia, a także starych i nowych 
powierzchniach mineralnych, betonie czy 
masach szpachlowych. 

Możliwości są niezliczone i w dużym 
stopniu podyktowane twórczą fantazją. 
Efekt wałkowania, zacierania, szlamo-
wania, szpachlowania, grubego ziarna 
lub gładzi – to tylko niektóre faktury, 
jakie można uzyskać przy pomocy te-
go uniwersalnego rozwiązania. Warto 
podkreślić, że tynk modelowany może 
znakomicie naśladować inne, o wiele 
droższe i często trudniejsze w pielęgnacji 
materiały, takie jak np. drewno, kamień 
naturalny, beton, cegła klinkierowa, a 
nawet metal, znakomicie odwzorowując 
ich powierzchnię oraz naturalne piękno. 
A wszystko to przy zachowaniu bezpie-

czeństwa w postaci ciągłości systemu  
ocieplenia.

\\\ Czysta elewacja na lata
Wybierając konkretny produkt z do-

stępnej oferty rynkowej, nie zapominajmy 
o użytecznych aspektach wykończenia 
budynku – tylko jego wysoka jakość 
pozwoli cieszyć się trwałym efektem de-
koracyjnym przez lata. Silikonowy tynk 
modelowany Baumit CreativTop od tego 
roku występuje w nowej formule. Produkt 
został wzbogacony o innowacyjny wypeł-

niacz, który niczym koralowiec posiada 
tysiące maleńkich porów i dysponuje nad-
zwyczaj dużą powierzchnią. 

Elewacja – to najbardziej zewnętrza 
część budynku, która sprawia, że nabie-
ra on charakteru i wyróżnia się na tle 
okolicznej zabudowy. Decydując się na 
tynk modelowany stworzony w oparciu 
o technologię „drypor” możemy tworzyć 
nietuzinkowe efekty dekoracyjne, z prze-
konaniem, że uzyskany efekt dekoracyjny 
utrzyma się przez lata.

Red.

Kreatywne struktury, czyli krótka rozprawa 
o tynku modelowanym
Każdy chce, aby jego dom wyglądał jak z obrazka. Realizując marzenie o własnych  
czterech kątach staramy się więc, aby elewacja była niepowtarzalna i gwarantowała  
wyjątkowe doznania estetyczne, a zarazem tworzyła niezwykły klimat miejsca, sprzyjający  
wypoczynkowi na świeżym powietrzu. Poświęcamy sporo uwagi, by wybrać odpowiednie  
wykończenie budynku, coraz częściej poszukując odwołań do samej natury. 

Efekt betonu uzyskany dzięki zastosowaniu tynku modelowanego Baumit CreativTop

Motyw drewna można bez trudu uzyskać 
przy użyciu tynku modelowanego
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Prace budowlano-remontowe to za-
zwyczaj złożone procesy, będące sumą 
wielu powiązanych ze sobą zdarzeń. 
Ukończenie jednego etapu często wa-
runkuje rozpoczęcie kolejnego itd. Opóź-
nienia mogą się zatem łatwo kumulować 
i zagrozić realizacji pierwotnych założeń 
czasowych, a co za tym idzie – oddalić 
w czasie ukończenie inwestycji. Pra-
ce podłogowe znakomicie ukazują te  
zależności.

\\\ Szybka posadzka  
– czy na pewno? 

Szukając najlepszych rozwiązań po-
magających zoptymalizować prace, wy-
konawcy lub inwestorzy sięgają po pod-
kłady podłogowe określane mianem 
„szybkich”, „błyskawicznych” czy „ekspre-
sowych”. Niekiedy jednak tego rodzaju 
sformułowania mogą nas wprowadzić 
w błąd. Bywa bowiem, że odnoszą się 
wyłącznie do czasu wiązania, który po-
zwala chodzić po nowym podkładzie 

podłogowym, a jak wiadomo wpływ na 
tempo prac ma również czas, po upływie 
którego możemy przystąpić do układa-
nia kolejnych warstw wykończenia (np. 
hydroizolacji czy docelowej okładziny). 
W efekcie może okazać się, że na prace 
związane z montażem wykładzin, paneli 
czy desek podłogowych trzeba poczekać 
niewiele krócej niż w przypadku tradycyj-
nych rozwiązań.

\\\ Szybkość w pełnym zakresie
Gdy naszym celem jest wykonanie 

podłogi w przyspieszonym tempie, śmia-
ło możemy sięgnąć po szybką posadzkę 
Baumit Rapido 4 w postaci fabrycznie 
przygotowanej mieszkanki do zarobienia 
z wodą. Dzięki właściwościom szybko-
wiążącym i szybkoschnącym ruch pieszy 
jest możliwy już po 5 godzinach, a już po 
upływie doby można rozpocząć montaż 
płytek ceramicznych. Okładziny wrażliwe 
na wodę, jak pokrycia drewniane (np. par-
kiety, panele podłogowe) czy wykładziny 

dywanowe lub PVC, można układać już po 
4 dniach od wykonania jastrychu. 

Stawiając na ten produkt, oprócz 
skróconego czasu realizacji prac, zyska-
my podkład podłogowy (lub posadzkę) o 
bardzo wysokiej wytrzymałości, określo-
nej klasą CT-C30-F5-A12. Dodatkowo za-
prawa ma doskonałe właściwości robocze 
a wykonana powierzchnia wyróżnia się 
wyjątkową trwałością.

Szybka posadzka Baumit Rapido 4 
może być układana we wszelkiego rodza-
ju pomieszczeniach - również wilgotnych 
i mokrych jak np. łazienki czy natryski, a 
także w garażach, piwnicach, kotłowniach 
itd. Doskonale sprawdza się również na 
zewnątrz – jako mrozoodporny podkład 
na tarasach i balkonach (konsystencja 
zaprawy pozwala na łatwe formowanie 
spadków o dowolnym kącie nachylenia 
względem podłoża). Charakteryzuje się 
dobrym przewodzeniem ciepła, dlate-
go z powodzeniem stosowana jest na 
ogrzewaniu podłogowym. Może być też 

układana jako posadzka zespolona z pod-
łożem, podkład na warstwach oddziela-
jących lub podkład pływający na izolacji 
akustycznej lub termicznej.

Gdy w grę wchodzą duże powierzch-
nie, a zależy nam na jeszcze większej 
efektywności prac, z pewnością istotny 
będzie fakt, że materiał przystosowany 
jest zarówno do aplikację ręcznej jak i 
maszynowej z użyciem agregatów typu 
mixokret lub mieszarek przepływowych.

Wybierając odpowiednie rozwiązania, 
możemy znacznie przyspieszyć proces re-

alizacji prac podłogowych. Zanim jednak 
zdecydujemy się na zakup konkretnego 
produktu, upewnijmy się, że nie mamy 
do czynienia wyłącznie z chwytem marke-
tingowym i uważnie czytajmy informacje 
znajdujące się na opakowaniu. Tylko pro-
dukty o właściwościach szybkowiążących 
i zarazem szybkoschnących jak Baumit 
Rapido 4 pozwolą nam istotnie przybliżyć 
termin ukończenia remontu lub wykona-
nia prac w nowo budowanym domu.

Red.

Rozwiń pełną prędkość! 
Posadzka szybka nie tylko z nazwy
Sprawnie przeprowadzony remont to marzenie każdego inwestora. Także samym wykonawcom 
nierzadko zależy na czasie i możliwości rychłego przystąpienia do realizacji kolejnego zlecenia.  
W przypadku prac podłogowych niezwykle pomocne są szybkowiążące i szybkoschnące  
podkłady podłogowe. Okazuje się jednak, że produkty określane jako „błyskawiczne”  
lub „ekspresowe” w praktyce nie zawsze takie są. Zobacz, na co zwrócić uwagę przy ich wyborze,  
by się nie rozczarować!

Piękny i trwały taras to zasługa między innymi wykonania wysokiej jakości podkładu 
podłogowego
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Jeżeli chcemy na swoich ścianach uzyskać efekt 
betonu, który świetnie sprawdza się w przypadku in-
dustrialnego stylu, niezawodnym produktem okaże 
się Fox dekorator beton. Jest to tynk dający efekt be-
tonu architektonicznego. Co ciekawe można uzyskać 
cementowe ściany w różnych odcieniach. Jednym z 
popularniejszych kolorów jest błękit bretoński.

Oczywiście nie musimy sięgać po specjalne tyn-
ki wewnętrzne, ponieważ w zupełności wystarczy 

w tym celu pomalować ściany, które kolorystycz-
nie będą zbliżone do surowego betonu. Polecaną 
farbą jest między innymi farba Beckers Silver Fox. 
Przy bardzo wysokich pomieszczeniach na pew-
no sprawdzi się kij teleskopowy do malowania. 
Dzięki temu nie będziemy potrzebować drabiny. 
Warto mieć na uwadze, że taką farbą możliwe jest 
malowanie osb, jak i również otynkowanych ścian  
z betonu.

Jeżeli chcemy również zająć się dekoracyjnym 
malowaniem drewna, to warto sięgnąć po spraw-
dzone produkty, które nie tylko zadbają o estetykę 
drewnianej powierzchni, ale również doskonale za-
bezpieczą ją przed wilgocią.

Ciekawą propozycją do malowania drewna bę-
dzie zastosowanie produktu, którym jest lakier mat. 
Najczęściej mamy do czynienia z lakierami bezbar-
wnymi, które dają powłokę połyskową lub matową. 
W przypadku matu, drewniane powierzchnie będą 
wyglądać bardziej naturalnie. 

Jeżeli jednak chcemy nadać drewnu inny odcień, 
to dobrze jest się zdecydować na drewnochron w 
dowolnym kolorze. Jest to preparat, który nie tyl-
ko pozwala na świetne zabezpieczenie drewna, ale 
również nadaje mu ładne zabarwienie. A co ciekawe, 

przy okazji nie tracimy naturalnego usłojenia, dzięki 
czemu drewno nadal zachowuje swoją naturalność. 
Jak widać, mamy bardzo wiele preparatów do wy-
boru.

Malowanie. Krok po kroku pokażemy Ci, na co zwrócić uwagę!

1. Jak uzyskać efekt betonu?

W oddziałach naszej firmy znajdą Państwo szeroki wachlarz wysokiej jakości produktów, 
dzięki którym malowanie i zabezpieczanie będzie efektywne i efektowne.

2. Malowanie Drewnochronem 
– co warto wiedzieć?

KĄCIK PORAD BUDOWLANYCH
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\\\ GÓRA KALWARIA

82-letnia mieszkanka Góry 
Kalwarii dowiedziała się,  
że w najbliższym czasie 
zostanie przeprowadzony 
napad na bank i musi wypłacić 
swoje wszystkie oszczędności 
z konta. 

D o 82-latki zadzwonił mężczyzna 
podający się za policjanta. Poin-

formował kobietę, że w najbliższym 
czasie zostanie przeprowadzony napad 
na bank. Przekazał również, że policja 
prowadzi działania wymierzone prze-
ciwko rzekomym bandytom.

Mężczyzna poinstruował kobie-
tę, by ta wypłaciła swoje wszystkie 
oszczędności z konta. W taki sposób 
miała uratować je przez kradzieżą. Po 
dokonanej wypłacie pieniądze miała 
przekazać policjantowi, który umówio-
nego dnia przyjdzie do banku.

Kobieta wykonywała wszystkie 
polecenia zgodnie z podawaną jej in-
strukcją.

– Pracownik banku próbował do-
pytać ją o cel wypłaty. 82-latka odpo-
wiedziała, że pieniądze potrzebne są 
jej córce, a sama kobieta zna system w 
jakim działają oszuści – informuje ofi-
cer prasowy Komendy Powiatowej 
Policji w Piasecznie nadkom. Jarosław  
Sawicki.

Po wypłacie oszczędności, seniorka 
przekazała pieniądze policjantowi ubra-
nemu „po cywilnemu”, z którym spotka-
ła się pod bankiem. Oszust oddalił się z 
miejsca zdarzenia. Kobieta straciła 10 
tys. złotych.

Sprawa na policję została zgło-
szona dopiero na drugi dzień, ponie-
waż 82-latka była przekonana, że 
przez cały czas rozmawia z prawdziwym  
policjantem.

Piotr Lis

\\\ MAZOWSZE

W przyszłym tygodniu 
będziemy obchodzić Europejski 
Dzień Bez Samochodu. Z tej 
okazji Koleje Mazowieckie 
oferują bezpłatne przejazdy  
na terenie województwa.  

T radycyjnie już od 16 do 22 wrześ-
nia będzie się odbywać Europejski 

Tydzień Zrównoważonego Transportu. 
Celem akcji jest zachęcanie mieszkań-
ców miast do rezygnacji z samochodu 
na rzecz transportu publicznego, jazdy 
na rowerze czy tzw. carpoolingu, czyli 

wspólnych dojazdów do pracy czy szko-
ły. Inicjatywa powstała po to, by zwrócić 
uwagę na problem smogu związany z 
dużą liczbą samochodów w aglomera-
cjach miejskich. Zakorkowane ulice są 
bowiem drugim – po tzw. "kopciuchach" 
– największym źródłem zanieczyszczeń 
powietrza. 

Zwieńczeniem Europejskiego Ty-
godnia Zrównoważonego Transportu 

jest Europejski Dzień Bez Samochodu, 
przypadający na 22 września. Tego dnia 
wiele miast oferuje posiadaczom samo-
chodów możliwość darmowego podró-
żowania komunikacją publiczną. Po raz 
pierwszy Dzień Bez Samochodu został 
zorganizowany w 1997 roku w Wiel-
kiej Brytanii. Rok później podobną akcję 
zorganizowano we Francji. Od 2002 ro-
ku, decyzją Komisji Europejskiej, Dzień 
Bez Samochodu jest obchodzony w całej 
Unii. Później do inicjatywy dołączyły 
Stany Zjednoczone, Tajwan, Japonia i 
Chiny.

Do działań związanych z Dniem Bez 
Samochodu chętnie włączają się rów-
nież przewoźnicy. Wśród nich znalazły 
się także Koleje Mazowieckie. 22 wrześ-
nia będziemy mogli przez cały dzień 

podróżować pociągami KM za darmo. 
– W ramach oferty podróżni będą mo-
gli nieodpłatnie podróżować pociągami 
KM, autobusami zastępczej komuni-
kacji autobusowej (ZKA) na obszarze 
ograniczonym stacjami: Skierniewice, 
Kutno, Sierpc, Działdowo, Ostrołęka, 
Szulborze Wielkie, Czeremcha, Łuków, 
Dęblin, Skarżysko-Kamienna, Drze-
wica oraz autobusami KM na odcinku 
Modlin – Lotnisko Modlin – informuje 
przewoźnik. 

Oprócz pociągów Kolei Mazowie-
ckich, 22 września za darmo pojedzie-
my również autobusami ZTM oraz 
pociągami Szybkiej Kolei Miejskiej i 
Warszawskiej Kolei Dojazdowej. 

Karolina Hofman 

Będzie napad na bank! Dzień Bez Samochodu 

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

O G Ł O S Z E N I A

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1990 ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzi-
bie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu,  
zamieszczony został wykaz dot.:
1.  wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.06.2021 r. do dnia 31.05.2024 r. działek 

oznaczonych nr ewid. 330/3, 332/1 oraz części działki nr 324 obręb 24, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem  
pod tereny zieleni oraz ciągi komunikacyjne;

2.  wynajęcia na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.10.2021 r. częśco działek oznaczonych  
nr ewid. 14/60 I 14/63 obręb 17, miasto Piaseczno, będących własnością Gminy Piaseczno, z przeznaczeniem  
pod rozbudowę wiaty śmietnikowej;

Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj. od dnia 06.09.2021 r.
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1990 ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzi-
bie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu,  
zamieszczony został wykaz dot.:
1.  wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.06.2021 r. do dnia 31.05.2024 r. działek 

oznaczonych nr ewid. 330/3, 332/1 oraz części działki nr 324 obręb 24, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem  
pod tereny zieleni oraz ciągi komunikacyjne;

2.  wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.06.2021 r. do dnia 31.05.2024 r. działek 
oznaczonych nr ewid. 330/1, 328/5 oraz części działki nr 324 obręb 24, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem  
pod tereny zieleni oraz ciągi komunikacyjne;

3.  wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.06.2021 r. do dnia 31.05.2024 r. działki 
oznaczonej nr ewid. 336/2 obręb 24, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem pod tereny zieleni oraz ciągi  
komunikacyjne;

4.  wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.10.2021 r. do dnia 31.05.2024 r. części działki 
oznaczonej nr ewid. 5/18 obręb 5, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem pod składowanie i zaplecze budowy.

Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj. od dnia  
10.09.2021 r. Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

INFORMACJA

INFORMACJAW ramach konsultacji społecznych przygotowana została broszura, w której  
zawarte są informacje związane z planowaną modyfikacją oferty transportu publicznego 

dla mieszkańców północno-zachodniej części gminy Piaseczno. 

Modyfikacja oferty 
transportu publicznego 
– konsultacje społeczne 

z mieszkańcami

Wybory sołtysów i rad sołeckich

Modyfikacja ta ma związek z potrzebą obsługi przewo- 
zowej miejscowości Głosków, Głosków-Letnisko, Bąków- 
ka, Wola Gołkowska, Robercin, Kuleszówka, Antoninów, 
Mieszkowo. Dodatkowo kwestia ta wiąże się z potrzebą 
podniesienie poziomu bezpieczeństwa w otoczeniu skrzy- 
żowania ulic Szkolnej i Millenium oraz Szkoły Podstawowej 
w Głoskowie.

W broszurze, która umieszczona jest na stronie www.
piaseczno.eu znajdą Państwo informacje na temat obec-
nych uwarunkowań, celów jakie chcielibyśmy zrealizować 
(wynikających z docierających do gminy wniosków i sygna- 
łów od mieszkańców), a także ograniczeń z jakimi musimy 
się liczyć wybierając konkretne rozwiązania. Bardzo istotną 
kwestią dla realizacji transportu publicznego w przypadku 
linii 727 są wytyczne ZTM dotyczące infrastruktury dro-
gowej i lokalizacji przystanków a także projektowana prze-
budowa skrzyżowania w sąsiedztwie szkoły w Głoskowie  
w celu poprawy bezpieczeństwa.

Prosimy o zapoznanie się z dokumentem i przekaza-
nie swoich uwag na adres: konsultacje@piaseczno.eu  
do 20 października 2021 r. Państwa uwagi zostaną prze- 
analizowane i na ile to będzie możliwe uwzględnione przy 

podjęciu ostatecznej decyzji dotyczącej zarówno projektu 
przebudowy drogi, jak i sposobu obsługi tej części gminy 
przez transport publiczny.

Od 9 września do 8 października odbywają się zebrania wiejskie  
w poszczególnych miejscowościach.

Podczas zebrań wybierani będą sołtysi oraz przedstawiciele do rad sołeckich.  
W gminie Piasecznosą 32 sołectwa. 

Chcielibyście zostać sołtysem lub chcecie mieć wpływ na to kto nim zostanie?  
Zachęcamy do aktywnego uczestnictwa w wyborach sołeckich. Prosimy mieszkańców  

o zapoznanie się z harmonogramem spotkań w poszczególnych sołectwach,  
który dostępny jest na stronie www.piaseczno.eu

Oprócz Kolei Mazowieckich, do akcji przyłączają się również inni przewoźnicy, 
w tym ZTM, SKM czy WKD
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Ostrzegamy seniorów przed oszustami

Inicjatywa ma  
na celu promowanie 

alternatywnych środków 
transportu
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\\\ NA ŚREDNIOWIECZNYM RYNKU           
18 i 19 września rynek w Czersku zatętni życiem. W ciągu dwóch dni odbędą 
się aż trzy wydarzenia: Jarmark Rzemieślniczy, Europejskie Dni Dziedzictwa 
i Weekend Dobrego Piwa.    
Średniowieczny rynek w Czersku zapełni się straganami z rzemiosłem dawnym. 
W trakcie odbywających się tam warsztatów będzie można podejrzeć pracę rze-
mieślników i relacje mistrz –uczeń. Pojawią się również stoiska ze sztuką ludową 
i wyrobami tradycyjnymi, przy których będzie można degustować i zaopatrzyć się 
w produkty z miejscowych pasiek, sadów, browarów czy gospodarstw.
W strefie smaków odkrywać będziemy potrawy z nadwiślańskiego Urzecza: syto-
chę, barszcz chrzanowo-buraczany, śliwiankę, siuforek, buraczniaki. Nawiążemy 
również do piwowarskiej tradycji regionu. Weekend Dobrego Piwa zgromadzi 
osiem browarów rzemieślniczych z Mazowsza.
Dwudniowemu wydarzeniu towarzyszyć będą teatr dla dzieci, taniec i muzyka. 
Wystąpią zespoły Daj Ognia oraz Podegrodzie i Piskorze. Całość muzyczną klamrą 
połączy laureat tegorocznych Fryderyków – Kapela ze Wsi Warszawa z gościnnym 
występem Kapeli Bursów i zespołu URZECZEni.
Szczegółowy program:
Sobota, 18 września, rynek w Czersku 
11.00-18.00 – Jarmark Rzemieślniczy Mistrz i Uczeń, Smaki Urzecza (pokazy ręko-
dzieła, warsztaty,  stoiska producentów lokalnych i kulinaria)
11.00-20.00 – Weekend Dobrego Piwa (browary rzemieślnicze z Mazowsza)
15.00 – koncert zespołu Daj Ognia część I
16.00 – bajka dla dzieci, Teatr Rozrywki Trójkąt
17.00 – koncert zespołu Daj Ognia część II
Warszawa
14.00-17.00 – Desant Urzecza na Warszawę (performens na warszawskich bul-
warach wiślanych)
Niedziela, 19 września, Góra Kalwaria 
11.00 – korowód zespołów ludowych na rynku w Górze Kalwarii i przejście do 
Sanktuarium na Mariankach
12.00 – msza w Sanktuarium na Mariankach
Rynek w Czersku
10.00-18.00 Jarmark rzemieślniczy Mistrz i Uczeń i Bazar Smaków Urzecza (pokazy 
rękodzieła, warsztaty,  stoiska producentów lokalnych i kulinaria)
11.00-20.00 Weekend Dobrego Piwa (browary rzemieślnicze z Mazowsza)
11.30 – Koncert zespołu Daj Ognia
12.30 – Bajka dla dzieci, Teatr Rozrywki Trójkąt
14.00 – Piskorze – koncert zespołu ludowego z Łukówca (Urzecze) 
15.00 – Podegrodzie – koncert zespołu ludowego z Podegrodzia (Beskid Sądecki)
16.30 – promocja książki „Kuchnia Urzecza” 
18.00 – koncert Kapela ze wsi Warszawa z gościnnym występem Kapeli Bursów i 
zespołu URZECZEni
Organizatorzy: Ośrodek Kultury w Górze Kalwarii, Zamek Czersk, Gmina Góra 
Kalwaria, Centrum Kultury i Sportu w Karczewie

\\\ CZERSK

\\\ PIASECZNO

Po długiej przerwie 
spowodowanej pandemią, 
tancerze z Grawitacja Sport 
Academy mogli zaprezentować 
się na Mistrzostwach Europy 
zorganizowanych przez 
najbardziej prestiżową 
federację na świecie 
– International Dance 
Organization.

Z robili to w pięknym stylu. Za 
przygotowanie Mistrzostw co ro-

ku odpowiedzialny jest inny kraj, a w 
2021 ten zaszczyt przypadł Polsce. To 
niezwykle renomowane wydarzenie 
taneczne miało miejsce w Brzegu Dol-
nym w województwie dolnośląskim, a 
odbyło się w zeszłym tygodniu (8-11 
września).

1300 tancerzy z dziesięciu państw 
przez cztery dni prezentowało swoje 
umiejętności. Wśród nich znaleźli się 
zawodnicy z Grawitacja Sport Academy: 
Dawid Sundrani oraz Wojciech Bogucki. 
Podczas Mistrzostw nie mogło zabrak-
nąć trenera hip-hopowców – Mateusza 
Strzeżka, który kibicował chłopakom 
i udzielał cennych rad. Grawitacjanie 

swoje zmagania zaczęli od kategorii 
hip-hop battle, gdzie musieli zmierzyć 
się z różnymi stylami występującymi w 
kulturze hip-hop, a przy tym jak najle-
piej się zaprezentować. Dawid i Wojtek 
poradzili sobie z tym zadaniem świet-
nie i znaleźli się w ścisłej szesnastce 
najlepszych, przechodząc tym samym 
do „bitew” tanecznych. Kategoria ta 
zakończyła się ogromnym sukcesem 
naszego zawodnika, po zaciętej walce 
Dawid Sundrani wygrał hip-hop battle, 
zdobywając I miejsce oraz tytuł mistrza 
Europy.

Drugi dzień tanecznej rywalizacji 
okazał się równie pomyślny. Zawod-
nicy Grawitacji startowali tym razem 
w kategorii hip-hop solo adult men i 
wytańczyli fantastyczny finał. Wojciech 
uplasował się na szóstym miejscu, a 
Dawid ponownie stanął na najwyż-

szym stopniu podium, stając się tym 
samym mistrzem Europy w kolejnej 
kategorii. Trzymamy kciuki za dal-
sze sukcesy i życzymy powodzenia  

na zbliżających się wielkimi krokami 
Mistrzostwach Świata.

Redakcja

Hip-hopowcy z Grawitacji podbijają Mistrzostwa Europy IDO

Od lewej Wojciech Bogucki i Dawid Sundrani

Dawid Sundrani
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URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE  

Najwspanialsze święto plonów
Tego dnia jednak przyroda świętowała wraz  

z wszystkimi zgromadzonymi na tarczyńskim 
rynku. W pięknej, wrześniowej scenerii stanęła 
scena, która stała się królestwem zwycięzców 
i nagrodzonych. W centralnym punkcie rynku 
królowała okazała piramida z jabłek – owocu,  
z którego słynie tarczyńska ziemia. Wkoło stois-
ka ze sztuką ludową, wypiekami i potrawami 
przygotowane przez sołtysów, rady sołeckie, 
znakomite gospodynie i koła gospodyń wiejs-
kich. Pod sceną szpaler barwnych, kolorowych 
wieńców dożynkowych. 

Owocobranie to święto rolników i sadowni- 
ków. Organizowane, aby podziękować im za 
trud i zaangażowanie. 

– Dziś oprócz dumy i radości z plonów, 
które przekładają się na chleb i życie codzi-
enne, powinniśmy także z dumą i radością 
podziękować Wam za to, że nie boicie się 
wyzwań i stawiacie czoła przeciwnościom. 
Dziękuję, że ciężko pracowaliście na roli ten 
kolejny rok, że pokonywaliście wszystkie trudy 
i że dzisiaj przychodzicie pochwalić się swo-
im plonem. I Waszą wielką zasługą jest to, że 
macie się czym pochwalić – mówiła Barbara 

Galicz Burmistrz Tarczyna witając wszystkich 
obecnych na tarczyńskim święcie. Burmistrz 
Tarczyna przywitała także Dariusza Gwiazdę 
Burmistrza Miasta i Gminy Grójec.

Nagrodzeni i wyróżnieni
Jak co roku nagrodzono najsmaczniejsze 

szarlotki i najlepsze kosze dożynkowe. Wy- 
łonienie zwycięzców tej pierwszej kategorii 
było nie lada wyzwaniem, ponieważ każda  
z szarlotek była inna, a wszystkie wydawały  
się równie smaczne. Doświadczone jury w skła- 
dzie: Mirosław Faliszewski Przewodniczący Ra- 

dy Miejskiej w Tarczynie, Barbara Galicz Bur-
mistrz Tarczyna, Małgorzata Borowa Kiero- 
wnik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolni- 
czego w Tarczynie, Małgorzata Nowaczyńs-
ka Wiceburmistrz Tarczyna, Elwira Młoźniak 
Skarbnik Gminy oraz Marcin Kiliański Sekre- 
tarz Gminy wyśmienicie poradziło sobie z tym 
trudnym zadaniem.

Zwyciężczyniami zostały Panie: Krystyna  
Mlekicka z Bystrzanowa, zajęła 1. miejsce, ko- 
lejne przypadły Dorocie Jagiełło również z By-
strzanowa oraz Zofii Kęsce z Suchodołu. 

Wybór najpiękniejszego wieńca dożynko- 

Owocobranie – wyjątkowe święto w Tarczynie
To był wyjątkowy dzień, ponieważ główni jego bohaterowie to ludzie wyjątkowi. Rolnicy i sadownicy z terenu gminy Tarczyn,  

którzy 12 września br. świętowali w Tarczynie podczas Owocobrania.  Na co dzień pracują w dynamicznie zmieniających się warunkach.  
I mimo, że są zaprzyjaźnieni z naturą, ta często stawia przed nimi niełatwe zadania. 

Symbolicznego Poloneza zatańczyła Barbara Galicz Burmistrz Tarczyna wraz z Krzysztofem Gadomskim opiekunem  
grupy tanecznej z Przasnysza. Fot. Kinga Komorowska

Pyszne ciasta przygotowane przez Sołectwo Wola Przypkowska. Fot. Marek Zdrzyłowski

Kapela góralska „Ondraszki” śpiewała i bawiła publiczność w góralskim stylu. Fot. Kinga Komorowska

Zespół Tańców Historycznych z Przasnysza przedstawił wspaniałe widowisko taneczne. Fot. Kinga Komorowska

Pięknie przystrojony tarczyński rynek. Fot. Marek Zdrzyłowski Nagrodzeni i wyróżnieni w konkursie na najlepszy wieniec dożynkowy. Fot. Kinga Komorowska
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wego także był trudny, ponieważ każdy z nich 
był szczególny i wyjątkowy. Jednak o zwycię- 
ski laur sięgnął wieniec przygotowany przez 
Sołectwo Świętochów, kolejne miejsca zajęły 
wieńce z Sołectw: Wola Przypkowska i Kopa-
na. Wyróżnienia natomiast trafiły do Sołectw: 
Józefowice, Pawłowice i Księżak. 

Kulturalne Owocobranie
Nie byłoby to prawdziwe pożegnanie lata, 

gdyby zabrakło na nim występów zespołów 
folklorystycznych. O wspaniały nastrój zadba- 
li artyści z Zespołu Tańców Historycznych  

z Przasnysza oraz kapeli góralskiej „Ondraszki”. 
Zakończeniem uroczystego dnia była Msza 

święta odprawiona w Kościele pw. Św. Miko- 
łaja BM w Tarczynie, na której poświęcono  
plony i dziękowano za kolejny rok pracy. 

Tarczyńskie owocobranie zwiastuje odpo- 
czynek nie tylko dla przyrody, ale także dla 
współdziałających z nią rolników. Jest uko-
ronowaniem całorocznej pracy, a wspólnie 
spędzony dzień okazją spotkania i wspólne- 
go świętowania.

Kinga Komorowska

 ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

Wieńce dożynkowe są wspaniałą ozdobą sceny. Fot. Kinga Komorowska

Kapela góralska „Ondraszki” występem zakończyła część artystyczną na tarczyńskim rynku. Fot. Kinga Komorowska

Piramida z jabłek, jak co roku jest symbolem tarczyńskiego Owocobrania.  
Fot. Kinga  Komorowska

Jury w trakcie wyboru najsmaczniejszej szarlotki. Fot. Marek Zdrzyłowski

Barbara Galicz Burmistrz Tarczyna wraz  
z Mirosławem Faliszewskim Przewodniczącym 
Rady Miejskiej w Tarczynie dziękują sadownikom 
za cały rok pracy. Fot. Kinga Komorowska 

Publiczność na rynku jak zwykle dopisała. Fot. Kinga Komorowska
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INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (tj. Dz. U. z 2020 r, poz. 1990 z późń.zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej  
www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot. oddania w najem,  na  czas trwania 
roku  szkolnego  2021/2022, części nieruchomości położonej przy ul. Mirkowskiej 39  w  Konstancinie-
-Jeziornie, stanowiącej  własność  Powiatu  Piaseczyńskiego,  oznaczonej jako działka  nr 7/14 z obrębu 
01-02, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00379051/1. Wykaz został wywieszony na tablicy 
ogłoszeń na okres 21 dni tj. od dnia 13.09.2021 r.  

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

      

INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1990 z późn. zm.) informuje, że na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości, zamieszczony 
został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonych do zbycia w drodze bezprzetargowej  
na rzecz PWiK w Piasecznie Sp. z o.o., dot. działek nr 4, nr 13, nr 14, nr 15 z obrębu 8 m.Piaseczno.

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 15.09.2021 r. do 06.10.2021 r. 
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni.  

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

      

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Skarb Państwa – Starosta Piaseczyński ogłasza przetarg ustny nieograniczony na dzierżawę  
na okres 15 lat zabudowanej nieruchomości Skarbu Państwa, położonej w miejscowości Tomice  
przy ul. Puławskiej 16, w obrębie Tomice, gm. Góra Kalwaria, będącej własnością Skarbu Państwa, 
stanowiącej działki ew. nr 133/1 oraz 133/3, KW WA5M/00356755/9.                                                   
Cena wywoławcza za dzierżawę nieruchomości (stawka miesięczna) wynosi 15.000,00 zł netto+VAT.
Przetarg odbędzie się w dniu 22.10.2021 r. o godz. 10.00 w budynku Starostwa Powiatowego  
w Piasecznie,  sala nr 110, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 15.10.2021 r. wadium  
w wysokości 1.500,00 zł. 
Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego                                        
w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.pl oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej, jak również w sposób zwyczajowo przyjęty.
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie Powiatowym w Piasecznie 
przy ul. Chyliczkowskiej 14, pod nr tel. (22) 756 61 44 lub m.karas@piaseczno.pl.  

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

\\\ KRAJ

Minister Adam Niedzielski 
przedstawił projekt, który 
da pracodawcom możliwość 
sprawdzania, który pracownik 
zaszczepił się przeciwko 
COVID-19.

R zecznik rządu, Piotr Müller poin-
formował w ubiegłym tygodniu, że 

na najbliższym posiedzeniu Sejmu, któ-
re odbędzie się 15-17 września, zosta-
ną przedstawione projekty legislacyjne 
dotyczące weryfikacji zaszczepienia 
pracowników.

\\\  Potwierdzenie tylko  
certyfikatem

Szef resortu zdrowia Adam Nie-
dzielski mówił o pracach nad wspo-
mnianymi projektami legislacyjnymi już 
na początku września. Wtedy przekazał 
jedynie, że dzięki projektowanym prze-
pisom, pracodawca będzie miał prawo 
zapytać o to, czy pracownik jest zaszcze-
piony. Na tej podstawie pracodawcy 
będą podejmować ewentualną decyzję 
o przesunięciu swoich pracowników 
do innych obowiązków. Pracownik bę-
dzie musiał potwierdzić szczepienie, 
okazując pracodawcy swój certyfikat 
covidowy.

– Bez okazania tego dowodu trzeba 
uznać, że szczepienia nie było – dodał 
szef resortu zdrowia.

Adam Niedzielski był pytany, kiedy 
pracodawcy mogą otrzymać od polskie-
go państwa narzędzie do sprawdzania 
zaszczepienia pracownika i czy będą 
mogli wymagać od pracowników cer-
tyfikatów COVID-19.

– Będę rekomendował, żeby pra-
codawcy otrzymali takie narzędzia. W 
poniedziałek na stałym komitecie Rady 
Ministrów przedstawiliśmy projekt, 
który rzeczywiście daje takie moż-
liwości. Projekt ten ma trzy główne 
rozwiązania. Pierwsze daje możliwość 
sprawdzenia przez pracodawcę, czy 
pracownik jest zaszczepiony. Drugie 
– nawet w przypadku wprowadzania 
obostrzeń firma, która może wykazać 
się zaszczepieniem i obsługuje klientów 
zaszczepionych, będzie wyłączona spod 
obostrzeń – powiedział szef Minister-
stwa Zdrowia.

Projekty, o których wspominał szef 
resortu zdrowia, dotyczą również pla-
cówek medycznych. W szpitalach i przy-
chodniach prawdopodobnie zostanie 
wprowadzone obowiązkowe szczepie-
nie personelu.

Zaproponowany projekt będzie 
umożliwiał kierownikowi podmiotu 
leczniczego wprowadzenia obowiązku 
szczepienia na terenie zakładu.

Piotr Lis

Pracodawca będzie mógł sprawdzić, 
czy jesteś zaszczepiony

\\\ FESTIWAL HIP-HOP KONSTANCIN           
W sobotę 18 września Konstanciński Dom Kultury zaprasza na Festiwal Hip-
-Hop Konstancin.    

W Hugonówce od godz. 15.00 będą prezentować się lokalni artyści. Podczas koncer-
tu od godz. 19.00 na scenie wystąpią m.in. formacje Hamski Bruk, 530 Crew, Wron i 
Zen, Feniks Fns & Dziku oraz Pablo OSP. Imprezę poprowadzi Tomasz Kleyff CNE, a 
za deckami stanie DJ Deska. W programie również pokazy i warsztaty graffiti, tańca 
oraz tworzenia kreatywnych płyt winylowych, a także strefa piknikowa z grillem 
i miejscem chilloutu. „Bitwa o Konstancin” to natomiast propozycja dla każdego, 
kto chciałby tego dnia spróbować swoich sił przy mikrofonie. Freestylowy kon-
kurs dla chętnych odbędzie się w altanie przy Hugonówce. Informacje dotyczące 
zapisów do udziału w konkursie oraz szczegółowy program festiwalu na stronie 
hugonowka.pl oraz na Facebooku Konstancińskiego Domu Kultury. Wstęp wolny, 
reżim sanitarny. Projekt realizowany w ramach Budżetu Partycypacyjnego Gminy 
Konstancin-Jeziorna.

\\\ WIRTUALNE MUZEUM KONSTANCINA           
W czwartek 23 września o godz. 18.30 w Konstancińskim Domu Kultury przy 
ul. Mostowej 15 odbędzie się spotkanie z cyklu Wirtualne Muzeum Konstan-
cina „Edward Chwalewik – Wielki nieobecny”.    
Edward Chwalewik był wszechstronnym badaczem zbiorów polskich, groma-
dzonych na przestrzeni wieków w bibliotekach, archiwach, muzeach i prywat-
nych kolekcjach, zarówno w Polsce, jak i poza jej granicami. Zebrana przez niego 
wiedza, wydana w formie publikacji pt. „Zbiory Polskie” po raz pierwszy w 1916 
a następnie w 1926-1927 r. stała się bazą do określenia strat, jakie kultura pol-
ska poniosła w wyniku II wojny światowej. Ostatnie lata życia Edward Chwa-
lewik spędził w Bielawie i Skolimowie. O jego życiu, działalności, twórczości i 
związkach z Konstancinem-Jeziorną opowiedzą Hanna Łaskarzewska i Hanna 
z Rossmannów Hlebowicz, wnuczka bohatera spotkania. Wstęp wolny, reżim 
sanitarny. Bezpłatne wejściówki do odbioru w recepcji KDK w dniu spotkania  
od godz. 12.00.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ KRAJ

Według specjalistów  
z programu Copernicus 
(Climate Change Service), 
lato 2021 było najgorętszym 
okresem w Europie w historii 
wszelkich pomiarów.

L ato powoli dobiega końca, więc to 
dobry moment na podsumowanie, 

jak wyglądały najcieplejsze miesiące 
bieżącego roku. Eksperci z Copernicus 
Climate Change Service – programu 

zarządzanego przez Unię Europejską – 
opublikowali raport na ten temat.

Z analiz specjalistów wynika, że 
kończące się lato było najgorętszym 
okresem w historii Europy. 

\\\  Pobite rekordy
Został pobity niechlubny rekord 

temperatury; miejscami słupki rtęci 
pokazywały 48,8 stopni Celsjusza. Takie 
wartości pokazywały termometry na 
Sycylii 11 sierpnia. Wcześniejszy rekord 
„należał” do Aten, gdzie w 1977 roku 
dokonano zapisu temperatury wyno-
szącej 48 stopni Celsjusza.

Warto również wspomnieć o Gren- 
landii, gdzie wysokie temperatury 
doprowadziły do opadów deszczu. 
Trzeci raz w ciągu całej dekady słupki 
rtęci w krainie lodu wskazywały 14-15 
stopni Celsjusza. Konsekwencją tego 
były ulewy, które doprowadziły do 
jeszcze intensywniejszego topienia się  
lodowców.

Prócz tego, że lato upłynęło w Eu-
ropie pod znakiem bardzo wysokiej 
temperatury, miały tu miejsce również 
ekstremalne zjawiska pogodowe. Re-
kordowe poziomy opadów deszczu wy-

wołały powodzie w Niemczech i Belgii. 
Fale upałów przyczyniły się również 
do pożarów na południu kontynentu, 
np.: w Grecji.

Zostawiając na chwilę Europę, 
warto wspomnieć o innych rekordach, 
które padły podczas upalnych miesięcy. 
Ponad 80 stopni Celsjusza odnotowano 
na pustyni Lut w Iranie oraz na pustyni 
Sonora w Meksyku. Poprzedni, zare-
jestrowany w 2005 roku rekord, był o 
10 stopni niższy i wynosił 70,7 stopnia 
Celsjusza.

Piotr Lis

\\\ PIASECZNO

Funkcjonariusze piaseczyńskiej 
policji złapali 54-letniego 
mężczyznę pochodzącego  
z Ukrainy. Prowadził samochód, 
mając 2 promile alkoholu  
we krwi. Przed zatrzymaniem 
mężczyzna podjął próbę 
ucieczki.

W piątek ok. godziny 10.00 zatrzy-
mano mężczyznę prowadzącego 

samochód pod wpływem alkoholu.
Na numer alarmowy zadzwonił 

kierowca, który jechał za pijanym męż-
czyzną. Przekazał funkcjonariuszom, że 
jadący przed nim pojazd w niebezpiecz-
ny sposób zmienia pasy ruchu. 54-latek 
jechał z Warszawy w stronę Piaseczna.

Patrol policji czekał na mężczy-
znę prowadzącego Mazdę w okolicach 

ulicy Okulickiego w Piasecznie. Tam zo-
stała podjęta próba zatrzymania.

– Mężczyzna podjął próbę ucieczki. 
Zablokowano mu drogę. Badanie alko-
matem wykazało 2 promile – przekazu-
je oficer prasowy Komendanta Powia-
towego Policji w Piasecznie nadkom. 
Jarosław Sawicki.

Piotr Lis

Rekordowe upały

Uciekał z 2 promilami

W tym roku padły rekordowe temperatury

XVI Jarmark Piaseczyński 
Smaki Dziedzictwa
W ostatnią niedzielę, 12 września w Piasecznie odbył się XVI Jarmark Piaseczyński  
– Smaki Dziedzictwa.

Na piaseczyńskim rynku i pobliskich 
ulicach stanęły stoiska, na których 
znalazły się wyroby twórców ludowych, 
rzemieślników i rękodzielników.  
Nie zabrakło kuchni regionalnej  
oraz tradycyjnych wyrobów 
spożywczych. Jarmarkowi towarzyszyły 
liczne wydarzenia kulturalne: spektakle, 
koncerty, pokazy i warsztaty.  
Osoby zainteresowane historią  
wzięły udział w spacerze historycznym 
„Piaseczno chlebem pachnące”.

Na scenie rozstawionej na rynku odbywały się koncerty. Dla uczestników festiwalu przygotowano muzykę  
na żywo graną przez twórców z powiatu

Podczas imprezy można było kupić tradycyjną, zdrową żywność z różnych zakątków kraju, własnoręcznie tworzone  
rzeźby, meble, akcesoria, bransoletki, figurki

Mieszkańcy mogli znaleźć w centrum stoiska z tradycyjnie wypiekanym pieczywem, miodem, wędlinami z Podlasia,  
stoiska rzemieślnicze z biżuterią, ceramiką, zabawkami, wikliną czy wyrobami z drewna

\\\ PIASECZNO

dokończenie ze str. 1
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OGŁOSZENIE
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego   

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2021 r., poz. 741 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania 
na środowisko (Dz. U. z 2021 r. poz. 247 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską Góry Kalwarii uchwał: 

1)  Nr LV/497/2021 z dnia 25.08.2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego   fragmentu miasta 
Góra Kalwaria – Osiedle Kilińskiego – rejon ul. Papczyńskiego;

2)  Nr LV/495/2021 z dnia 25.08.2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego   dla  fragmentu 
wsi Łubna rejon ulicy Podleśnej cz. I; 

3)  Nr XLIX/414/2021 z dnia 31.03.2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla wsi 
Cendrowice – etap Ia oraz fragment etapu II, zmienionej uchwałą Nr LV/498/2021 z dnia 25.08.2021 r.

Wnioski do planów miejscowych mogą być składane: osobiście w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria przy ul. 3 Maja 10, 05-530 Góra Kalwaria, poprzez pocztę ele-
ktroniczną na adres e-mail: kancelaria@gorakalwaria.pl oraz elektronicznej skrzynki pocztowej na platformie e-Puap:/GoraKalwaria/skrytka. Wniosek powinien zawierać 
nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. Wnioski będą rozpatrywane przez Burmistrza Miasta i 
Gminy Góra Kalwaria. Termin składania wniosków upływa dnia 06.10.2021 r.

Przekazane dane osobowe będą przetwarzane zgodnie z  informacją „Dane osobowe” zawartą  na stronie  internetowej Urzędu Miasta i Gminy Góra 
Kalwaria, bądź  pod numerem tel. 22 736 38 26 (kontakt do powołanego w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria inspektora danych osobowych). 

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria
Z-ca Naczelnika Wydziału Planowania Przestrzennego Renata Ługowska

1) Granice sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar ABCDEF-A:
AB – fragment północnej granicy dz. ew. nr 94/5 (obręb 3-03 Góra Kalwaria); BC – wschodnie granice dz. ew. nr: 94/5, 94/6, 95 (obręb 
3-03 Góra Kalwaria); CD – południowe granice dz. ew. nr: 95, 94/6 (obręb 3-03 Góra Kalwaria); DE – zachodnia granica dz. ew. nr 94/6 oraz 
fragment zachodniej granicy dz. ew. nr 94/5 (obręb 3-03 Góra Kalwaria); EF – południowa granica dz. ew. nr 94/2 wraz z przedłużeniem 
do zachodniej granicy dz. ew. nr 94/5 (obręb 3-03 Góra Kalwaria); FA – wschodnia granica dz. ew. nr 94/2 (obręb 3-03 Góra Kalwaria).

2) Granica obszaru ABCD-A sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego:
AB – południowa linia rozgraniczająca drogi oznaczonej symbolem 5 KDD w obowiązującym planie zagospodarowania przestrzen-
nego, przyjętym uchwałą Nr 462/XXXV/2005 Rady Miejskiej z dnia 5 października 2005 r. w sprawie uchwalenia mpzp dla fragmentu 
wsi Łubna rejon ulic Łubińskiej i Podleśnej (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2005 r., poz. 10553); BC –  południowo-wschodnia granica działki nr 
152/6; CD – wschodnia granica działki 151/13; DE – fragment północnej linii rozgraniczającej drogi oznaczonej symbolem 2KDL w 
obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego, przyjętym uchwałą Nr 462/XXXV/2005 Rady Miejskiej z dnia 5 października 
2005 r. w sprawie uchwalenia mpzp dla fragmentu wsi Łubna rejon ulic Łubińskiej i Podleśnej (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2005 r., poz. 10553); 
EF – linia rozgraniczająca drogi oznaczonej symbolem 3 KDL w obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego, przyjętym 
uchwałą Nr 462/XXXV/2005 Rady Miejskiej z dnia 5 października 2005 r. w sprawie uchwalenia mpzp dla fragmentu wsi Łubna rejon ulic 
Łubińskiej i Podleśnej (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2005 r., poz. 10553);  FA – fragment linii rozgraniczającej drogi oznaczonej symbolem 4 KDL w 
obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego, przyjętym uchwałą Nr 462/XXXV/2005 Rady Miejskiej z dnia 5 października 
2005 r. w sprawie uchwalenia mpzp dla fragmentu wsi Łubna rejon ulic Łubińskiej i Podleśnej (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2005 r., poz. 10553).

3) Granica obszaru ABCDEFGHIJK-A sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego:
AB – fragment północnej granicy dz. ew. nr 192/3; BC – fragment zachodniej granicy dz. ew. nr 192/3; CD – fragment północnej granicy 
dz. ew. nr 192/3; DE – fragment zachodniej linii rozgraniczającej terenu oznaczonego symbolem przeznaczenia ZL6 w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Cendrowice – etap I oraz fragment etapu II (uchwała nr LXXII/751/2018 z 
dnia 17.10.2018 r.); EF – fragment południowej linii rozgraniczającej terenu oznaczonego symbolem przeznaczenia ZL6 w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Cendrowice – etap I oraz fragment etapu II (uchwała nr LXXII/751/2018 z 
dnia 17.10.2018 r.); FG – północna granica dz. ew. nr 192/4 wraz z przedłużeniem do wschodniej granicy dz. ew. nr 196; GH – fragment 
wschodniej granicy dz. ew. nr 196; HI – południowa granica dz. ew. nr 188/5 wraz z przedłużeniem do wschodniej granicy dz. ew. nr 196; 
IJ – fragment wschodniej granicy dz. ew. nr 184; JK – południowe granice dz. ew. nr: 184 i 183; KA – zachodnia granica dz. ew. nr 183 
oraz fragment zachodniej granicy dz. ew. nr 192/3.

Góra Kalwaria, dnia 15.09.2021 r.     

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl
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DAM PRACĘ 

Firma poszukuje osoby do sprzątania biu-
ra. Pełny etat, umowa o pracę. Wynagro-
dzenie 2400 zł do ręki plus premia. Praca 
w Solcu k. Szymanowa. Zadzwoń na nr 
501 631 374

Grupa Serwisowa zatrudni elektryka/
elektromechanika do serwisowania ma-
szyn (automatów  do gry). Praca wykony-
wana będzie w magazynie w Piasecznie. 
Magazyn dostępny w godz. 8:00-20:00. 
Praca przewidziana w godzinach  po po-
łudniowych po 16:00. Wynagrodzenie   
20 zł netto za godzinę. Proszę o kontakt  
pod nr 794-907-363

KOSMETYCZKĘ / MANIKIURZYSTKĘ  
ZATRUDNI GALERIA URODY  

ARKADIUS DO GALERII  
W PRUSZKOWIE - TEL. 604 16 00 99

Grupa Serwisowa  zatrudni Panie / Panów  
do pracy w hotelu w Górze Kalwarii. Rozli-
czenie  akordowe lub stawka godzinowa. 
Praca  na cały etat lub pół etatu. Kontakt 
pod nr tel. 794-907-363

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458  

Osoba do sklepu mięsnego  
w Józefosławiu. Praca na cały  

lub część etatu. Tel.606949956 

Zatrudnię osoby do konserwacji  
urządzeń melioracyjnych  
tel. 22 757 00 28, 607 160 555

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489

Specjalista kadry-płace w niepełnym 
wymiarze, znajomość sage, Konstancin, 
601-814-071

Dorywczo - pranie i  sprzątanie  
samochodów tel. 509 237 779

Ekspedientkę oraz osobę do wykładania 
towaru do sklepu spożywczego w Usta-
nowie, tel. 668 463 460

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Magazynier na Skład Budowlany,  
Piaseczno, tel. 603 202 133

Firma poszukuje osoby do sprzątania 
hali produkcyjnej i magazynowej. Pra-
ca w systemie zmianowym po 12 godz.  
– 2 dni w godz. 6-18, 2 dni przerwy, 2 dni 
w godz. 18-6. Wynagrodzenie 15 zł do ręki 
plus premia. Praca w Solcu k. Szymanowa, 
dojazd z Warki, Góry Kalwarii i Wilanowa 
zapewniony. Zadzwoń na nr 501 631 374 

Potrzebna pomoc domowa, Piaseczno, 
tel. 603 202 133    

SZUKAM PRACY  

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki Kamil 
Tel.604 489 255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233

NAWODNIENIA TRAWNIKÓW. STUDNIE 
GŁĘBINOWE TEL. 504-010-201

Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malowanie, glazurnictwo, szybko  
i solidnie tel. 669 945 460

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

GLAZURA, REMONTY 601 219 482 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519 874 891

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886

Tynki maszynowe 533125444

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

KUPIĘ  

KUPIĘ STARY MOTOCYKL sprawny  
lub zepsuty tel. 578 895 990

Kupię ciągniki rolnicze. Stare motocykle 
i samochody WSK, MZ, Simson Fiat 
125P Itp Tel 721-029-688 

Antykwariat kupi za gotówkę antyki, 
obrazy, srebra, militaria i inne.  
Ul. Dąbrowskiego 1, 22 848 03 70,  
601 352 129

Kupię działkę, budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 601-065-056

Spółkę każdą kupię/przejmę  
720 90 80 80

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM  

Reklama oświetlona 2/40m, wieszaki, 
manekiny-3 szt., regał składny, mundury 
wojskowe, kątowniki hutnicze 5/5cm, 
zderzak 207 Peugeot. 600 603 121  

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut 1990 - 2005, Opel, VW,  
Złomowanie tel. 510 210 692

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

Skup aut 515018430 

Skup aut 793 304 091

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki rekreacyjno-budowlane leśne, 
Prażmów, tel. 602 770 361

Dom drewniany na działce 250 m2  
w Grójcu, tel. 692 349 218

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom. Może być  
do remontu lub zadłużone. Zakup za go-
tówkę. Tel. 518 775 360, Marcin 

Kupię las, okolice Prażmowa, 
tel. 602 770 361   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884                    

NAUKA 

Korepetycje jęz. polski tel. 666 653 177

Matematyka, 664 438 144      

ZDROWIE 

Mobilna pielęgniarka tel. 883 932 229

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066
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\\\ POWIAT

Rywalizacja w czubie tabeli robi 
się coraz ciekawsza. Za tydzień 
hit kolejki – starcie Victorii 
Sulejówek z drużyną MKS 
Piaseczno.

W minionej kolejce IV ligi do Banio-
chy przyjechała Mazovia Mińsk 

Mazowiecki. Klub, który pod koniec 
sierpnia pokonał na własnym stadio-
nie MKS Piaseczno, również w starciu 
z rywalem z gminy Góra Kalwaria za-
prezentował wysoką formę. Mazovia 
od początku spotkania atakowała prze-
ciwnika i już po kwadransie gry prowa-
dziła 1:0 za sprawą trafienia Dawida 
Jabłońskiego. Taki wynik utrzymywał 

się do końcówki pierwszej odsłony gry, 
kiedy to po rzucie rożnym na 2:0 pod-
wyższył Wojciech Wocial. W drugiej 
części spotkania Orzeł starał się strze-
lić gola kontaktowego, ale niestety dla 
podopiecznych trenera Bartosza Kobzy 
to Mazovia kolejny raz znalazła drogę 
do bramki zespołu z Baniochy – w 58. 
minucie meczu bramkę zdobył Dmytro 
Skoblov. Chwilę później padło wreszcie 
trafienie dla Orła, którego autorem był 
Dominik Bartnik. Jak się okazało, był to 
już jednak gol honorowy, a starcie za-
kończyło się wynikiem 3:1 dla Mazovii 
Mińsk Mazowiecki.

\\\  3:0? Mało!
Również na własnym boisku mecz 

rozgrywał MKS Piaseczno. Zawodnicy 

wicelidera IV ligi zmierzyli się z Zamły-
niem Radom. Od pierwszego gwizdka 
sędziego widać było dużą przewagę Pia-
seczna. W 16. minucie gry „biało-niebie-
scy” wyszli na prowadzenie po bramce 
Kamila Matulki. Ten sam zawodnik zale-
dwie 8 minut później dorzucił drugiego 
gola. 2:0 to niebezpieczny wynik? Nie 
w tym przypadku – chwilę potem MKS 
wygrywał już 3:0, a autorem gola był 
Bartosz Orłowski. Po przerwie obraz 
gry nie uległ większej zmianie, choć 
Zamłynie strzeliło jedną bramkę, któ-
rej ostatecznie sędzia nie uznał. Wynik 
meczu na 4:0 ustalił Mateusz Wysocki.

MKS Piaseczno z 18 punktami na 
koncie zajmuje aktualnie drugie miejsce 
w stawce. Pierwsza jest Victoria Sulejó-
wek (21 punktów), a trzecia Mazovia 
Mińsk Mazowiecki (15 punktów), która 
może się pochwalić taką samą zdobyczą 
punktową, co Oskar Przysucha. Orzeł 
Baniocha plasuje się z kolei na dziesiątej 
pozycji (identyczny dorobek punktowy 
jak Pogoń II Siedlce, Mszczonowianka 
Mszczonów, a także Milan Milanówek). 
Najbliższa kolejka ligowa zapowiada się 
niezwykle ciekawie.

W sobotę 18 września o godzinie 
17.00 w Sulejówku miejscowa Victoria 
podejmie MKS Piaseczno. Ten mecz ma 
bardzo duże znaczenie w kontekście 
walki o pierwsze miejsce w ligowej 
tabeli na koniec sezonu. Dzień później 
o godzinie 16.00 w Kozienicach Orzeł 
Baniocha zagra z Energią.

Rafał Lipski

Grad bramek w IV lidze

MKS Piaseczno wygrał wysoko z Zamłyniem Radom
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Nowy zawodnik Mirkowa 
jest doskonale znany kibicom 
lokalnej piłki nożnej. To kolejny 
piłkarz, który reprezentował 
niegdyś barwy Klubu 
Sportowego Konstancin.

W zeszłym tygodniu RKS Mirków 
ogłosił kolejny transfer do ze-

społu. Przypomnijmy, że wcześniej 
klub wzmocnili między innymi Hubert 
Skrzypek, Jarosław Kulczyk i Kornel 
Sienkiewicz. Teraz do zespołu dołączył 
kolejny piłkarz, któremu nie jest obcy 
stadion w Oborach, gdzie w tym sezonie 
swoje mecze domowe rozgrywa RKS.

Nowym zawodnikiem Mirkowa 
został Tomasz Trzewik. To zawodnik 
z rocznika 1996, który może występo-
wać zarówno na boku obrony, jak i w 
pomocy. W seniorach występował w 
barwach Klubu Sportowego Konstan-
cin, w którym również pełnił funkcję 
szkoleniowca drużyn juniorskich, a 
także w zespole Gromu Warszawa. W 
czasach juniorskich występował w Del-
cie Warszawa, gdzie obecnie zajmuje się 
trenowaniem młodzieży.

– Wracam do „kopania” po dłuższej 
przerwie. Co prawda nie był to okres, w 

którym piłki by mi brakowało, ale mimo 
wszystko atmosfera piłkarskiej szatni z 
perspektywy zawodnika to coś, czego 
dawno w moim życiu nie było. Cieszę 
się, że mogę być częścią tego zespołu. 
Tworzą go ludzie bliscy mojemu sercu 
i wśród których czuję się komfortowo. 
Fajnie jest znowu pobiegać po konstan-
cińskich boiskach – powiedział Tomasz 
Trzewik oficjalnej stronie RKS Mirków.

RKS 1923 Mirków Konstancin-
-Jeziorna po 4 meczach zgromadził 
na swoim koncie 5 punktów (remisy 
z City Wilanów i rezerwami MKS Pia-
seczno, wygrana z „dwójką” KS Raszyn, 
a także porażka z drugą ekipą Ursusa 
Warszawa). Najbliższy mecz Mirkowa 
odbędzie się 18 września o godzinie 
11.00 – rywalem będzie ekipa AP Pro-
gres Warszawa.

Rafał Lipski

\\\ PIASECZNO 

Reprezentacja piaseczyńskiego 
klubu wróciła z turnieju  
z pokaźną kolekcją medali. 

W sobotę 11 września na Akade-
mii Wychowania Fizycznego 

im. Józefa Piłsudskiego w Warszawie 
odbyły się Mistrzostwa Mazowsza w 
Kickboxingu w formule pointfighting. 
W zawodach wzięło udział 13 repre-
zentantów piaseczyńskiego klubu KS 
X FIGHT, którzy wielokrotnie stanęli na 
podium mistrzostw.

W kategorii -27 kg (dzieci) drugie 
miejsce wywalczyła Zosia Przybylska, 
a trzecia była Karolina Chuda. W ry-

walizacji kadetów (w poszczególnych 
kategoriach wagowych) srebrny medal 
zdobyła Emilia Nieściur, po brąz sięgnął 
Kacper Zięba, zaś złoto trafiło do Micha-
ła Szyszko oraz Barbary Styczek.

Znakomite wyniki odnieśli również 
zawodnicy startujący w starciach kade-
tów starszych. Na pierwszym stopniu 
podium stanęli: Stanisław Przybylski 
i Bartosz Dobrowolski, który dołożył 

do tego również srebro w innej katego-
rii wagowej. Drudzy byli: Izabella Dą-
browska, Adam Bachman (także trzecie 
miejsce w innej kategorii) i Gustaw Wie-
lądek. Z brązowym medalem wyjechała 
Felicja Kubicka.

W składzie reprezentacji był jesz-
cze Aleksander Bajor, aczkolwiek tym 
razem przegrał pierwszy pojedynek i 
nie zdobył medalu.

\\\  Kolejne sukcesy
Tego samego dnia rozegrano też 

Puchar Polski Kadetów w formule kick 
light. Z zespołu X Fight walczyli: Weroni-
ka Błażejewicz, Adam Bachman (drugie 
miejsce) i Bartosz Dobrowolski (trzecie 
miejsce).

– Dla Weroniki był to debiut w no-
wej formule walki z kopnięciami low 
kick. Trzeba zaznaczyć, że w przedwal-
ce trafiła na Maję Molodecką z Klubu 
Legion Głogów, która ostatecznie poko-
nała wszystkie rywalki i wygrała cały 
turniej – informuje X Fight Piaseczno. 

Gratulacje i powodzenia na kolej-
nych zawodach w Budapeszcie.

Rafał Lipski

„Trewor” wraca do gry

Medale X Fight

Tomasz Trzewik

Zawodnicy X Fight Piaseczno na mistrzostwach Mazowsza
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